
  
Utses att justera Camilla Johansson  
Justeringens plats och tid Stadshuset 2023-03-31 Paragrafer §§ 66-101  
  
Underskrift sekreterare …………………………………………  
 Sebastian Johansson  
  
Underskrift ordförande …………………………………………  
 Martin Pettersson, Henrik Sundström (M) (§ 92-93) 
  
Underskrift justerande …………………………………………  
 Camilla Johansson  
 

BEVIS och ANSLAG om justeringens tillkännagivande 

Sammanträde Kommunstyrelsen 2023-03-29 
Förvaras hos Kommunledningskontoret 
Anslaget sätts upp 2023-03-31 
Anslaget tas ner 2023-04-22 
  
Underskrift ………………………………………… 
 Sebastian Johansson 

Justerandes signatur 

  

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29  
 

 
Sammanträde Kommunstyrelsen  
Plats och tid Bäve, kl.11:00-14:30 med ajournering kl. 12:00-13:00 
  
Ledamöter Martin Pettersson (SD), Ordförande, ej § 92-93 p.g.a. jäv 

Henrik Sundström (M), 1:e vice ordförande, tjänstgörande ordförande § 

92-93 

Ingemar Samuelsson (S), 2:e vice ordförande 

Camilla Josefsson (M) 

Gösta Dahlberg (M) 

Camilla Johansson (C) 

David Sahlsten (KD) 

Annelie Högberg (S) 

Stefan Skoglund (S) 

Robert Wendel (S) 

David Höglund Velasquez (V) 

Jarmo Uusitalo (MP) 

Mattias Forseng (SD) 

Christer Hasslebäck (UP) 

Ann-Charlott Gustafsson (UP) 

 
Tjänstgörande ersättare John Alexandersson (SD) för Martin Pettersson (SD) § 92-93 

 
Ersättare Niklas Moe (M) 

Jennie Ekland (C) 

Maria Johansson (L) utgår kl.13:28 

Jerker Lundin (KD) 

John Alexandersson (SD) 

Anna-Lena Heydar (S) ej § 70 p.g.a. jäv  



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Paula Berger (S) 

Kent Andreasson (UP) 

 
Övriga Bengt Adolfsson, ekonomichef, § 66-67 

Helena Svernling, utredare, § 68 

Camilla Karlsson, utvecklare, § 68 

Malin Krantz, kommundirektör 

Per Bäckström, avdelningschef 

Sebastian Johansson, kommunsekreterare 

 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 66 Dnr KS 325043 

Information om kommunens årsredovisning 2022 

Sammanfattning 

Ekonomichef Bengt Adolfsson informerar om förslaget till årsredovisning för 

Uddevalla kommun. Resultatet landar på 177 miljoner kronor, vilket är betydligt högre 

än det budgeterade resultatet på 42 miljoner kronor.  

 

Bengt Adolfsson redogör för faktorerna som har påverkat resultatet samt följer upp de 

finansiella- och verksamhetsmässiga målen. Samtliga finansiella mål uppfylls men 

eftersom två tredjedelar av de verksamhetsmässiga målen inte uppfylls uppnår inte 

kommunen god ekonomisk hushållning enligt kommunens fastställda kriterier. 

 

Ekonomichefen informerar därefter om resultatet för kommunens bolag och stiftelser 

samt de rekommendationer som kommunens revisorer har lämnat för årsredovisningen.  

 

Årsredovisningen överlämnas till kommunstyrelsen för beslut i ärende sju på dagens 

föredragningslista. 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att notera informationen. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 67 Dnr KS 2023/00010 

Controllerrapport per februari 2023 

Sammanfattning 

Ekonomichef Bengt Adolfsson informerar om controllerrapporter per februari 2023.  

 

Ekonomikontorets prognos är att kommunens resultat för 2023 kommer landa på 65,7 

miljoner kronor vilket är en positiv avvikelse på 65,6 miljoner kronor. De generella 

statsbidragen bedöms öka men skatteintäkterna bedöms däremot minska.  

 

Två av nämnderna bedöms klara kommunfullmäktiges mål att inarbeta ett överskott 

med 1 %.  

 

Information lämnas om statistik för kommunens utbetalningar av försörjningsstöd. 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att notera informationen. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 68 Dnr KS 2023/00079 

Information om förslaget till reviderade riktlinjer för styrning 
och ledning  

Sammanfattning 

Utvecklare Camilla Karlsson informerar om förslaget till nya riktlinjer för styrning och 

ledning samt arbetet med att implementera den nya styrmodellen. 

 

Bland förändringarna i de reviderade riktlinjerna märks följande. 

- Minskning skrivningar gällande formerna för medborgardialog. 

- Rensning av skrivningar som redan återfinns i andra styrdokument. 

- Nya skrivningar om hur bolagen ska involveras i styrningen och ledningen. 

 

Information lämnas även om hur arbetet går med att implementera kommunens nya 

vision och strategisk plan i kommunens verksamheter.  

 

Förslaget kommer tillställas kommunstyrelsen vid nästkommande sammanträde 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att notera informationen.  



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 69 Dnr KS 2022/00276 

Medborgarförslag om att få sommarbusskort gratis 

Sammanfattning 

Förslagsställaren tycker att ungdomar födda 10-04 borde få sommarbusskort som i 

Göteborg och Stockholm. Detta för att kunna ta sig från olika ställen fram och tillbaka 

istället för att köpa ett busskort som kan bli rätt så dyrt. Ungdomsfullmäktige beslutade 

2022-05-19 att stödja förslaget. 

Västtrafik erbjuder kommunerna att via skolkortsportalen köpa sommarlovskort till 

elever. Kort om köps under våren gäller under sommarlovet och kan användas i zon A, 

B och C utan tidsbegränsning under dygnet. Kommuner som köper sommarlovskort 

avgör vilka som ska erbjudas kort. Korten kan användas av elever under 20 år. Korten 

kostar 695 kronor och måste beställas senast den 30 april 2023. Kommunen ansvarar för 

utdelning av inköpta kort. 

Antalet elever i åldersintervallet 12-18 år uppgår till närmare 700 elever/åldersklass. 

Kommunens kostnad för sommarlovskort 2023 enligt förslagsställarens önskemål 

kommer därmed att uppgå till ca 3 400 000 kronor.   

Under 2023 styrs kommunen på den förgående politiska majoritetens budget.  

Den nya politiska majoriteten arbetar just nu med att ta fram nästa års budget med 

flerårsplan och i det arbetet prövas möjligheten att långsiktigt kunna erbjuda busskort 

enligt förslagsställarens intentioner. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-03-01. 

Ungdomsfullmäktiges protokoll, 2022-05-19. 

Kommunfullmäktiges protokoll 2022-05-11. 

Medborgarförslag 2022-04-29. 

Yrkanden 

Jarmo Uusitalo (MP) och David Höglund Velasquez (V): bifall till medborgarförslaget. 

 

Propositionsordningar 

Ordförande ställer proposition på förslaget i handlingarna mot medborgarförslaget och 

finner kommunstyrelsen bifalla förslaget i handlingarna. 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att avslå medborgarförslaget om att få sommarlovskort gratis. 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 69 

Reservation 

David Höglund Velasquez (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

Jarmo Uusitalo (MP) reserverar sig mot beslutet med följande motivering. 

 

Det finns både sociala och miljöargument för att underlätta resandet med 

kollektivtrafiken. En tredjedel av hushållen saknar bil, och det gäller framför allt de 

hushåll som har sämst ekonomi, vilket gör att stötta hushåll med gratis kollektivtrafik är 

en insats för de mest resurssvaga i vårt samhälle.  

 

De flesta (alla?) partier vill ge pensionärer gratis busskort från 65 års ålder.  

När man ser på de sociala aspekterna så kan man fråga sig vilka grupper som har 

sämst ekonomi, 65-åringar eller familjer med skolbarn.  

Miljöpartiet anser att det är viktigt att båda grupperna ska ges möjlighet att resa 

kollektivt.  

 

När Miljöpartiet satt i majoritet avsatte vi pengar för sommarbusskort, och det är 

logiskt att ha samma ståndpunkt både i majoritet och opposition.   

 

Protokollsanteckning 

Ingemar Samuelsson (S) lämnar följande anteckning till protokollet. 

 

Vi delar i all väsentlighet förslagsställarens uppfattning om nyttan. Vi har i kommunen 

tidigare haft sommarlovskort i vår budget, och har i sak inte ändrat uppfattning om att 

detta är en bra insats för ungdomarna och kommunen. Av kostnadsskäl är det just nu 

pensionärskortet som prioriteras som första åtgärd. För att möjliggöra ett införande av 

sommarbusskort bör kommunen initiera en dialog med regionen om en samfinansiering. 

 

Maria Johansson (L) lämnar följande anteckning till protokollet. 

 

När majoriteten tar bort möjligheten till öppen skolskjutstrafik begränsas ungas 

bussåkande till skoltider, då de inte som förr kan få busskort som ger dem möjlighet att 

resa utanför skolskjutstiderna. Därför finns det ett än större behov av sommarbusskort 

och vi tycker att intentionen i motionen är bra. Däremot är vi realistiska och inser att 

ekonomin kommande år blir kärv. Till detta vill vi också hellre se en långsiktig lösning 

på sommarbusskortsfrågan för att undvika att man drar in ena året för att bevilja nästa 

år. 

 

Camilla Johansson (C) ansluter sig till Maria Johanssons (L) protokollsanteckning. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 70 Dnr KS 2023/00106 

Medborgarförslag från Kiomars Heydar om att plantera ett träd 
för att visa solidaritet med kvinnornas kamp för jämställdhet i 
Iran 

Sammanfattning 

Kiomars Heydar har inkommit med medborgarförslag om att Uddevalla kommun ska 

plantera ett träd på ett lämpligt ställe för att visa solidaritet med kvinnornas kamp för 

jämställdhet i Iran. Kommunfullmäktige har remitterat förslaget till kommunstyrelsen.  

 

Kommunledningskontoret bedömer att ett genomförande av förslaget kan betraktas som 

en utrikespolitisk opionsyttring som inte är någon kommunal angelägenhet. Ansvaret 

för internationella relationer vilar på regeringen och riksdagen.  

 

Förvaltningen har korrekt noterat att en kommun enligt lag är förhindrad att göra 

utrikespolitiska markeringar. Kommunen är dock oförhindrad att göra 

jämställdhetspolitiska markeringar. Det förslås därför att Uddevalla kommun planterar 

ett träd för jämställdhet, och att kommunstyrelsen ansvarar för det närmare utförandet 

av uppgiften. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-02-17. 

Medborgarförslag från Kiomars Heydar. 

Yrkanden 

Henrik Sundström (M) för (M)-, (KD)- (SD) och (UP)-grupperna: att uppdra åt 

kommunstyrelsen att plantera ett träd för jämställdhet och att därmed anse 

medborgarförslaget besvarat. 

 

Ingemar Samuelsson (S): att dedicera trädet på Katie Borgs plats för att visa solidaritet 

med kvinnors kamp för jämställdhet. 

 

David Höglund Velasquez (V): i första hand bifall till medborgarförslaget i andra hand 

bifall till Ingemar Samuelsson (S) yrkande. 

Propositionsordningar 

Ordföranden ställer proposition på Henrik Sundströms (M) yrkande, Ingemar 

Samuelssons (S) yrkande och medborgarförslaget och finner kommunstyrelsen bifalla 

Henrik Sundströms (M) yrkande.    

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att uppdra åt kommunstyrelsen att plantera ett träd för jämställdhet, 

 

att därmed anse medborgarförslaget besvarat. 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Reservation 

Socialdemokraternas ledamöter reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Camilla Johansson (C) och Jarmo Uusitalo (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån 

för Ingemar Samuelssons (S) yrkande.  

 

David Höglund Velasquez (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 71 Dnr KS 2023/00163 

Årsredovisning 2022 för Uddevalla kommun 

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret överlämnar förslag till årsredovisning för 2022.  

Uddevalla kommunkoncern redovisar ett resultat på 312 mnkr för verksamhetsåret, 

vilket är 168 mnkr bättre än det budgeterade resultatet om 144 mnkr. Kommunen svarar 

för 79 % av den totala verksamhetens kostnader i kommunkoncernen. 

Bokslut och årsredovisning har varit föremål för revisorernas granskning och 

yrkesrevisorernas, EYs, utkast till granskningsrapport bifogas till ärendet. 

Rapporten ’Uppföljning av kommunfullmäktiges styrkort 2022’ redovisas som bilaga 

avseende prioriterade områden, mått och de uppdrag som givits utifrån aktuell 

flerårsplan och styrande dokument samt de uppdrag som har avslutats under året. 

Bilagan samt nämndernas egna verksamhetsberättelser publiceras på kommunens 

hemsida, uddevalla.se, under rubriken Kommun och politik/Kommunfakta/Ekonomi 

och budget/Årsredovisning. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-03-22 

Förslag till Årsredovisning 2022 med uppföljning av kommunfullmäktiges styrkort 

2022 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att fastställa resultat- och balansräkning för kommunkoncernen och kommunen, 

att godkänna Årsredovisningen för 2022, 

att godkänna uppföljningen av kommunfullmäktiges styrkort för 2022. 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 72 Dnr KS 2023/00011 

Redovisning av motioner och medborgarförslag som inte 
avgjorts den 28 februari 2023 

Sammanfattning 

Enligt kommunallagen kap. 5 § 35 ska motioner och medborgarförslag beredas så att 

kommunfullmäktige eller nämnd kan fatta beslut i ärendet inom ett år från det att 

motionen eller medborgarförslaget väcktes i kommunfullmäktige. 

Om så inte har skett ska kommunfullmäktige få en redovisning av de motioner och 

medborgarförslag som inte har beretts färdigt. Enligt kommunfullmäktiges 

arbetsordning ska detta ske i april och oktober varje år. 

I förteckningar daterade 2023-02-28 framkommer att en motion och två 

medborgarförslag är över ett år gamla.  

Redovisningen ska ses som en ögonblicksbild över för vad som gällde den 28 februari 

2023, motioner och medborgarförslag kan ha väckts eller avgjorts före det att 

kommunfullmäktige beslutar om redovisningen den 12 april 2023. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-02-28. 

Förteckning över motioner 2023-02-28. 

Förteckning över medborgarförslag, 2023-02-28. 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna redovisningen.  



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 73 Dnr KS 2022/00497 

Hemställan från barn och utbildningsnämnden om att få starta 
nybyggnation av Myråsens förskola, Dalaberg 1:1, enligt kalkyl 

Sammanfattning 

Barn och utbildningsnämnden har i sin beslutade lokalförsörjningsplan med Myråsens 

förskolas lokal för nybyggnation år 2023-2024. Den beslutade och uppskattade 

investeringskostnaden för projektet var då 60,0 mnkr. Projekteringens nu uppdaterade 

kalkyl påvisar en ökad kostnad till 72,2 mnkr. (se bilaga). Enligt kommunens riktlinjer 

för investeringar så krävs nytt ingångsättningsbeslut för avvikelser >10%. Den tidigare 

kostnadsuppskattningen och beslutad investering har grundats på tidigare förskole-

byggnationer och eftersom världsläget på senare tid har förändrats orsakar det 

prisökningar (index/inflation) och därav måste investeringskalkylen revideras upp.  

De nya förutsättningarna har kommunicerats med samhällsbyggnadsförvaltningen och 

något alternativ till fortsatt projektering och byggnation enligt den nya kalkylen kan 

man inte se. Kalkylen för beräkning av investeringskostnaden har uppdaterats efter 

inkomna anbud och uppgår till 80,5 mnkr, inklusive flytt av VA-ledningar för 3,5 mnkr. 

Mot bakgrund av detta föreslår barn och utbildningsförvaltningen till barn och 

utbildningsnämnden att hemställa hos kommunstyrelsen att få starta nybyggnation av 

Myråsens förskola enligt projektering och uppdaterad kalkyl. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2022-12-08 

Barn och utbildningsnämndens protokollsutdrag 2022-09-20 §181, Myråsen förskola 

Barn och utbildningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2022-08-31.  

Uppdaterade investeringskostnader för pågående byggnationer av förskolor 

Jävsutskottets protokollsutdrag 2022-06-13 § 7 Ansökan om bygglov för nybyggnation 

av förskola Dalaberg 1.10.  

Förstudierapport Nybyggnation av förskola på del av fastigheten Dalaberg 1.1.  

Beslutsunderlag nybyggnation av förskola på del av fastighet Dalaberg 1.1.  

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att ge igångsättningsbeslut till nybyggnation av Myråsens förskola enligt uppdaterad 

och reviderad kalkyl, 

att kapitalkostnaden för investeringen finansieras av kommunens 

kapitalkostnadsreserv,  

att övriga driftskostnader finansieras inom befintligt kommunbidrag för Barn- och 

utbildningsnämnden. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 74 Dnr KS 2022/00681 

Uppsägning av avtal med vägsamfälligheten Kuröd-
Skogstorpet/Gräskärr-Skäleryr 

Sammanfattning 

Samhällsbyggnadsförvaltningen önskar säga upp ett avtal om drift- och 

underhållsansvar för vägar ingående i vägsamfälligheterna Kuröd-Skogstorpet och 

Gräskärr-Skäleryr. Avtalet ingicks 1989 som följd av förändrad stadsplan och 

exploatering av nya industriområden i närområdet. Dåvarande styrelse för 

vägsamfälligheterna ansåg sig därför inte längre kunna ansvara för vägunderhållet på de 

aktuella vägarna. Kommunfullmäktige beslutade på förslag från tekniska nämnden om 

ett övertagande av drift- och underhållsansvaret med hänvisning till att liknande avtal 

ingåtts med vägföreningar i bland annat Ljungskile och Herrestad.  

Kommunen har i senare skede övertagit huvudmannaskapet för vägen mellan Lillesjö 

och Björbäck och det finns idag inget skäl till att kommunen fortsatt ska ansvara för 

drift och underhåll av vägavsnittet mellan Gräskärr och Skäleryr. En uppsägning av 

avtalet innebär att den vilande vägsamfälligheten bör startas upp på nytt. 

Kommunledningskontoret föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

samhällsbyggnadsnämndens förslag om en uppsägning av underhållsavtalet med 

vägsamfälligheterna Kuröd-Skogstorpet/Gräskärr-Skäleryr. Förslaget ligger i linje med 

kommunfullmäktiges beslut om kommunalt huvudmannaskap för gator och vägar 

(2013).  

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-03-01. 

Samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2022-12-13. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse 2022-10-26. 

Avtal med vägsamfälligheterna Kuröd-Skogstorpet/Gräskärr-Skäleryr daterat 1989-02-

02. 

Yrkanden 

Camilla Johansson (C): att efter uppsägandet stötta och med hjälp av lantmäteriet låta de 

nu vilande samfällighetsföreningarna få möjlighet att starta igång på nytt. 

Propositionsordningar 

Martin Pettersson (SD) ställer proposition på förslaget i handlingarna och finner 

kommunstyrelsen bifalla detsamma. Ordförande ställer därefter proposition på Camilla 

Johanssons (C) tilläggsyrkande och finner kommunstyrelsen avslå detsamma.  

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

 

att säga upp avtal om underhållsansvar för vägar ingående i vägsamfälligheterna 

Kuröd-Skogstorpet och Gräskärr-Skäleryr.  



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 74 

Reservation 

Camilla Johansson (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 75 Dnr KS 2023/00158 

Årsredovisning och revisionsberättelse 2022 för 
Räddningstjänstförbundet mitt Bohuslän 

Sammanfattning 

Räddningstjänstförbundet Mitt Bohuslän har översänt årsredovisning för 2022 inklusive 

revisionsberättelse för godkännande och beviljande av ansvarsfrihet för direktionen och 

de enskilda ledamöterna.  

Förbundet redovisar ett negativt resultat om 146 tkr (2021: +710 tkr), inklusive 

finansiella kostnader. Intäkterna uppgår till 90 938 tkr (89 250 tkr), vilket är 2 292 tkr 

lägre än årets budget och 1 688 tkr högre än föregående år. Årets kostnader uppgår till 

91 051 tkr (88 479 tkr), vilket 2 110 tkr lägre än budget och 2 572 tkr högre än 

föregående år. Avvikelserna från budget i huvudsak ökade personal- och 

fastighetskostnader, men även ökade ersättningar för utförd utbildning.  

För år 2022 når förbundet tre av fyra finansiella mål och 11 av 18 verksamhetsmål. 

Förbundets sammanvägda bedömning är att man uppnår kraven för god ekonomisk 

hushållning.  

I revisionsberättelsen är revisorernas sammantagna bedömning ”att resultatet enligt 

årsredovisningen är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som 

direktionen uppställt”  

Revisorerna tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen 

samt de enskilda ledamöterna i densamma. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-03-02 

Årsredovisning och revisionsberättelse 2022 från Räddningstjänstförbundet Mitt 

Bohuslän 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna årsredovisningen 2022 för Räddningstjänstförbundet Mitt Bohuslän, 

att med hänvisning till revisorernas skrivelse bevilja ansvarsfrihet för 

förbundsdirektionens ledamöter för den tid revisionen omfattar. 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 76 Dnr KS 2023/00064 

Verksamhetsberättelse för demokratiberedningen 2022 

Sammanfattning 

Demokratiberedningen ansvarar för att bereda ärenden om utveckling och samordning 

av kommunens demokratiarbete, de kommunövergripande samrådsorganens 

genomförande och utveckling, ansvara för och utgöra jury för Uddevalla kommuns 

demokratipris samt att initiera demokratiprojekt. I verksamhetsberättelsen beskrivs vad 

som är gjort inom ramen för beredningens ansvarsområde under 2022. 

Beslutsunderlag 

Demokratiberedningens protokoll, 2023-02-08 § 4 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-01-31 

Verksamhetsberättelse 2022 för demokratiberedningen 

Sammanställning av inkomna medborgarförslag 2021 och inkomna synpunkter 2022 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna verksamhetsberättelsen 2022 för demokratiberedningen.  



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 77 Dnr KS 2023/00085 

Avskaffande av resepolicy för Uddevalla kommun, svar på 
återremiss 

Sammanfattning 

I syfte att förenkla arbetet i de kommunala verksamheterna och arbeta bort långsiktiga 

ekonomiska låsningar pågår en översyn av styrande dokument, planer och 

målsättningar.  

Uddevalla kommun antog 2020-01-08 resepolicy för Uddevalla kommun. 

Kommunstyrelsen beslutade 2023-02-22 att föreslå kommunfullmäktige att denna 

resepolicy skulle avskaffas. Efter yrkande av en minoritet beslutade dock 

kommunfullmäktige vid sitt sammanträde 2023-03-08 att återremittera ärendet med 

motiveringen ”att ta fram konsekvensanalys av effekterna på miljö- och 

ekonomiområdet vid ett avskaffande av resepolicyn”. 

Uddevalla kommun har sex övergripande miljömål. Ett av miljömålen (mål 6) är att 

verka för en minskad klimatpåverkan av resor och transporter. Av de andra miljömålen 

framgår bl.a. att kommunen ska motivera och inspirera till hållbar utveckling, skapa 

förutsättningar för en hållbar livsstil och öka andelen förnybart.  

I medföljande förklaring till miljömål 6 framgår:  

 att vi kontinuerligt ska arbeta för att eliminera onödiga resor och transporter. De 

resor och transporter som sker ska genomföras så att klimatpåverkan minimeras.  

 att vi ska verka för att bli fossiloberoende och andelen av förnybara drivmedel 

ska öka. 

 att vi ska verka för en väl fungerande och utbyggd kollektivtrafik samt goda 

gång- och cykelmöjligheter. 

 att samtliga transporter ska ske på ett miljöanpassat sätt. 

Kommunen har också en miljöpolicy som innebär att hållbar utveckling, ekologiskt, 

socialt och ekonomiskt, ska vara vägledande för alla beslut i Uddevalla kommun. Vi 

strävar för en långsiktig hållbar samhällsutveckling för att skapa en god och hälsosam 

miljö för nuvarande och kommande generationer. 

Kommunen är ISO-certifierad enligt den internationella standarden för miljö, ISO 

14001. Miljöledningssystemet är integrerat i kommunens styr- och ledningsmodell.  

Miljömålen följs upp inom ramen för miljöledningssystemet genom intern miljörevision 

där stickprov görs i de kommunala verksamheterna inom olika områden. Uppföljning 

sker också genom extern miljörevision vid alla förvaltningar årligen. Kommunen tar 

också fram en årlig miljöredovisning. I denna finns bl.a. nyckeltal som visar på 

transportenergiåtgång för tjänsteresor med personbil och utsläpp av koldioxid från 

tjänsteresor med bil där egen bil i tjänst ingår.  



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 77 

Miljöpåverkan för egen bil i tjänst mäts via en schablonberäkning. Ingen särredovisning 

görs, men schablonberäkningen skulle med enkla medel kunna tydliggöras separat om 

så bestäms. Miljömålen och miljöpolicyn anger således vilket förhållningssätt som ska 

råda vid resor. Uppföljning av miljömålens efterlevnad sker systematiskt inom 

miljöledningssystemet. Miljöpåverkan vid avskaffande av resepolicy får därmed 

betraktas som obefintlig.  

Vid beställning av resor gäller de ekonomiska ramar som varje verksamhet tilldelats och 

det finns ingen anledning att anta att någon negativ ekonomisk konsekvens av 

resepolicyns avskaffande är att vänta av den anledningen. Däremot får chefer och 

medarbetare ett styrdokument mindre att hålla aktuellt, följa upp och förhålla sig till och 

kan därmed lägga ökat fokus på kärnverksamheten vilket för kommunen kan förväntas 

innebära en positiv ekonomisk konsekvens.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens ordförandes protokollsförslag. 

Kommunfullmäktiges protokoll 2023-03-08 § 47. 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-02-08 § 33. 

Resepolicy för Uddevalla kommun antagen 2020-01-08.  

Yrkanden 

Ingemar Samuelsson (S), Camilla Johansson (C), Jarmo Uusitalo (MP) och David 

Höglund Velasquez (V): avslag på förslaget i handlingarna. 

Propositionsordningar 

Ordföranden ställer proposition på förslaget i handlingarna mot Ingemar Samuelssons 

(S) m.fl. yrkande och finner kommunstyrelsen bifalla förslaget i handlingarna.  

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att avskaffa resepolicy för Uddevalla kommun, antagen 2020-01-08 § 15. 

Reservation 

Miljöpartiets, Centerpartiets, Vänsterpartiets och Socialdemokraternas ledamöter 

reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

Protokollsanteckning 

Maria Johansson (L) lämnar följande anteckning till protokollet. 

 

Att ha färre dokument att ta hänsyn till är förvisso kanske en god tanke. Men vi hade 

önskat en översyn av miljöpolicyn då den är allt för övergripande för att fungera som 

ett substitut till resepolicyn. Vi vill tex se en större betoning på distansmöten osv, vilket 

inte alls nämns i miljöpolicyn. Ska tjänstepersoner, i synnerhet nyanställda, kunna följa 

vår miljöpolicy måste den dessutom presenteras i ett mer anpassat format. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 78 Dnr KS 2023/00135 

Revidering av bolagsordning för Uddevalla Utvecklings AB, 
vinstutdelning, svar på återremiss 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige behandlade 2023-03-08 ett förslag om ändring i bolagsordningen 

för samtliga bolag i koncernen Uddevalla Utvecklings AB (UUAB). Förslagets grund 

var att beslut om vinstutdelning i aktiebolag fattas enligt aktiebolagslagen av 

bolagstämman. Det är bolagets styrelse som föreslår till vilket belopp utdelningen ska 

ske och stämman kan inte besluta om högre utdelning än den som styrelsen föreslagit.  

Aktiebolagslagen (18 kap 1 §) ger dock möjlighet att i bolagsordningen föreskriva en 

möjlighet för stämman att besluta om högre vinstutdelning än nivån i styrelsen förslag. 

En revidering av bolagsordningarna föreslogs därför i syfte att möjliggöra att vid 

bolagsstämmorna besluta om en högre vinstutdelning än bolagsstyrelsernas förslag. 

Ändringsförslaget återfinns i en ny paragraf i respektive bolagsordning benämnd 

vinstutdelning. (synlig i fet stil med gul markering.)  

En minoritet i kommunfullmäktige beslutade att återremittera ärendet med motiveringen 

att ”klarlägga lagligheteten av förslaget samt eventuella konsekvenser för 

verksamheten”. 

Då lagligheten av förslaget framgår direkt av lagtexten i aktiebolagslagen 18 kap 1 § 

finns ingen anledning att företa ytterligare utredningar. Vad gäller konsekvenser för 

verksamheten pågår nu ett utvecklingsarbete vad gäller ägarstyrningen i koncernen. En 

avgörande del i detta arbete är att fördjupa dialogen mellan moderbolaget och 

dotterbolagen. I dessa dialoger förutsätts att bland annat bolagens 

utvecklingsmöjligheter och finansieringsbehov diskuteras och konsekvensbeskrivs.  

Inför kommunfullmäktiges behandling av ärendet uppmärksammades att 

paragraferingen var felaktig i den version av bolagsordning som sändes ut i kallelsen till 

fullmäktige 2023-03-08. Detta är åtgärdat i det förslag till bolagsordning som nu 

föreligger. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens ordförandes protokollsförslag 

Kommunfullmäktiges protokoll 2022-03-08 § 56 

Kommunstyrelsens protokoll 2022-02-22 § 61. 

Bolagsordning för Uddevalla Utvecklings AB. 

Yrkanden 

Ingemar Samuelsson (S), Camilla Johansson (C), Jarmo Uusitalo (MP) och David 

Höglund Velasquez (V): avslag på förslaget i handlingarna. 

 

Christer Hasslebäck (UP): bifall till förslaget i handlingarna  



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

 

Forts. § 78 

Propositionsordningar 

Ordföranden ställer proposition på förslaget i handlingarna mot Ingemar Samuelssons 

(S) m.fl. yrkande och finner kommunstyrelsen bifalla förslaget i handlingarna. 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

  

att revidera bolagsordningen för Uddevalla Utvecklings AB enligt upprättat förslag. 

 

Reservation 

Vänsterpartiets, Miljöpartiets, Centerpartiets och Socialdemokraternas ledamöter 

reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

Protokollsanteckning 

Maria Johansson (L) lämnar följande anteckning till protokollet: 

 

Att driva kommunala bolag i koncernform handlar om tillit och förtroende. Majoriteten 

har tagit flera beslut innevarande mandatperiod som handlat om tillit till 

tjänstepersonerna och linjeorganisationen. När det gäller bolagen verkar den tilliten 

saknas. Istället vill man skapa möjlighet att köra över dotterbolagen, vilket vi befarar 

på sikt tar bort incitamentet för dotterbolagen att effektivisera och göra vinster. Detta 

har i alla fall vissa partier i nya majoriteten varnat för när det gäller nämnder och 

förvaltningar, men tydligen inte när det gäller de kommunala bolagen. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 79 Dnr KS 2023/00139 

Revidering av bolagsordning för Uddevalla Energi AB med 
dotterbolag, vinstutdelning, svar på återremiss 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige behandlade 2023-03-08 ett förslag om ändring i bolagsordningen 

för samtliga bolag i koncernen Uddevalla Utvecklings AB (UUAB). Förslagets grund 

var att beslut om vinstutdelning i aktiebolag fattas enligt aktiebolagslagen av 

bolagstämman. Det är bolagets styrelse som föreslår till vilket belopp utdelningen ska 

ske och stämman kan inte besluta om högre utdelning än den som styrelsen föreslagit.  

 

Aktiebolagslagen (18 kap 1 §) ger dock möjlighet att i bolagsordningen föreskriva en 

möjlighet för stämman att besluta om högre vinstutdelning än nivån i styrelsen förslag. 

 

En revidering av bolagsordningarna föreslogs därför i syfte att möjliggöra att vid 

bolagsstämmorna besluta om en högre vinstutdelning än bolagsstyrelsernas förslag. 

Ändringsförslaget återfinns i en ny paragraf i respektive bolagsordning benämnd 

vinstutdelning. (synlig i fet stil med gul markering.)  

 

En minoritet i kommunfullmäktige beslutade att återremittera ärendet med motiveringen 

att ”klarlägga lagligheteten av förslaget samt eventuella konsekvenser för 

verksamheten”. 

 

Då lagligheten av förslaget framgår direkt av lagtexten i aktiebolagslagen 18 kap 1 § 

finns ingen anledning att företa ytterligare utredningar. Vad gäller konsekvenser för 

verksamheten pågår nu ett utvecklingsarbete vad gäller ägarstyrningen i koncernen. En 

avgörande del i detta arbete är att fördjupa dialogen mellan moderbolaget och 

dotterbolagen. I dessa dialoger förutsätts att bland annat bolagens 

utvecklingsmöjligheter och finansieringsbehov diskuteras och konsekvensbeskrivs.   

 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens ordförandes protokollsförslag.  

Kommunfullmäktiges protokoll 2023-03-08 § 60. 

Kommunstyrlsens protokoll 2022-02-22 § 65. 

Bolagsordning för Uddevalla Energi AB. 

Bolagsordning för Uddevalla Energi Elnät AB. 

Bolagsordning för Uddevalla Energi Värme AB. 

Bolagsordning för Uddevalla Kraft AB. 

Bolagsordning för Bohusgas AB. 

Yrkanden 

Ingemar Samuelsson (S), Camilla Johansson (C), Jarmo Uusitalo (MP) och David 

Höglund Velasquez (V): avslag på förslaget i handlingarna. 

 

Christer Hasslebäck (UP): bifall till förslaget i handlingarna  

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 79 

Propositionsordningar 

Ordföranden ställer proposition på förslaget i handlingarna mot Ingemar Samuelssons 

(S) m.fl. yrkande och finner kommunstyrelsen bifalla förslaget i handlingarna. 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta    

 

att revidera bolagsordningen för Uddevalla Energi AB enligt upprättat förslag, 

 

att revidera bolagsordningen för Uddevalla Energi Elnät AB enligt upprättat förslag,   

 

att revidera bolagsordningen för Uddevalla Energi Värme AB enligt upprättat förslag,  

 

att revidera bolagsordningen för Uddevalla Kraft AB enligt upprättat förslag,  

 

att revidera bolagsordningen för Bohusgas AB enligt upprättat förslag.  

Reservation 

Vänsterpartiets, Miljöpartiets, Centerpartiets och Socialdemokraternas ledamöter 

reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

 

Protokollsanteckning 

Maria Johansson (L) lämnar följande anteckning till protokollet. 

 

Att driva kommunala bolag i koncernform handlar om tillit och förtroende. Majoriteten 

har tagit flera beslut innevarande mandatperiod som handlat om tillit till 

tjänstepersonerna och linjeorganisationen. När det gäller bolagen verkar den tilliten 

saknas. Istället vill man skapa möjlighet att köra över dotterbolagen, vilket vi befarar 

på sikt tar bort incitamentet för dotterbolagen att effektivisera och göra vinster. Detta 

har i alla fall vissa partier i nya majoriteten varnat för när det gäller nämnder och 

förvaltningar, men tydligen inte när det gäller de kommunala bolagen. 

 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 80 Dnr KS 2023/00138 

Revidering av bolagsordning för Uddevalla Omnibus AB med 
dotterbolag, vinstutdelning, svar på återremiss 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige behandlade 2023-03-08 ett förslag om ändring i bolagsordningen 

för samtliga bolag i koncernen Uddevalla Utvecklings AB (UUAB). Förslagets grund 

var att beslut om vinstutdelning i aktiebolag fattas enligt aktiebolagslagen av 

bolagstämman. Det är bolagets styrelse som föreslår till vilket belopp utdelningen ska 

ske och stämman kan inte besluta om högre utdelning än den som styrelsen föreslagit.  

 

Aktiebolagslagen (18 kap 1 §) ger dock möjlighet att i bolagsordningen föreskriva en 

möjlighet för stämman att besluta om högre vinstutdelning än nivån i styrelsen förslag. 

 

En revidering av bolagsordningarna föreslogs därför i syfte att möjliggöra att vid 

bolagsstämmorna besluta om en högre vinstutdelning än bolagsstyrelsernas förslag. 

Ändringsförslaget återfinns i en ny paragraf i respektive bolagsordning benämnd 

vinstutdelning. (synlig i fet stil med gul markering.)  

 

En minoritet i kommunfullmäktige beslutade att återremittera ärendet med motiveringen 

att ”klarlägga lagligheteten av förslaget samt eventuella konsekvenser för 

verksamheten”. 

 

Då lagligheten av förslaget framgår direkt av lagtexten i aktiebolagslagen 18 kap 1 § 

finns ingen anledning att företa ytterligare utredningar. Vad gäller konsekvenser för 

verksamheten pågår nu ett utvecklingsarbete vad gäller ägarstyrningen i koncernen. En 

avgörande del i detta arbete är att fördjupa dialogen mellan moderbolaget och 

dotterbolagen. I dessa dialoger förutsätts att bland annat bolagens 

utvecklingsmöjligheter och finansieringsbehov diskuteras och konsekvensbeskrivs 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens ordförandes protokollsförslag.  

Kommunfullmäktiges protokoll 2023-03-08 § 59. 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-02-22 § 64. 

Bolagsordning för Uddevalla Omnibus AB. 

Bolagsordning för Lysekils Busstrafik AB.  

Yrkanden 

Ingemar Samuelsson (S), Camilla Johansson (C), Jarmo Uusitalo (MP) och David 

Höglund Velasquez (V): avslag på förslaget i handlingarna. 

 

Christer Hasslebäck (UP): bifall till förslaget i handlingarna  

 

Propositionsordningar 

Ordföranden ställer proposition på förslaget i handlingarna mot Ingemar Samuelssons 

(S) m.fl. yrkande och finner kommunstyrelsen bifalla förslaget i handlingarna. 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

Forts. § 80 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta    

 

att revidera bolagsordningen för Uddevalla Omnibus AB enligt upprättat förslag,    

 

att revidera bolagsordningen för Lysekils Busstrafik AB enligt upprättat förslag.  

 

Reservation 

Vänsterpartiets, Miljöpartiets, Centerpartiets och Socialdemokraternas ledamöter 

reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

Protokollsanteckning 

Maria Johansson (L) lämnar följande anteckning till protokollet. 

 

Att driva kommunala bolag i koncernform handlar om tillit och förtroende. Majoriteten 

har tagit flera beslut innevarande mandatperiod som handlat om tillit till 

tjänstepersonerna och linjeorganisationen. När det gäller bolagen verkar den tilliten 

saknas. Istället vill man skapa möjlighet att köra över dotterbolagen, vilket vi befarar 

på sikt tar bort incitamentet för dotterbolagen att effektivisera och göra vinster. Detta 

har i alla fall vissa partier i nya majoriteten varnat för när det gäller nämnder och 

förvaltningar, men tydligen inte när det gäller de kommunala bolagen. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 81 Dnr KS 2023/00137 

Revidering av bolagsordning för Uddevalla Hamnterminal AB 
med dotterbolag, vinstutdelning, svar på återremiss 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige behandlade 2023-03-08 ett förslag om ändring i bolagsordningen 

för samtliga bolag i koncernen Uddevalla Utvecklings AB (UUAB). Förslagets grund 

var att beslut om vinstutdelning i aktiebolag fattas enligt aktiebolagslagen av 

bolagstämman. Det är bolagets styrelse som föreslår till vilket belopp utdelningen ska 

ske och stämman kan inte besluta om högre utdelning än den som styrelsen föreslagit.  

 

Aktiebolagslagen (18 kap 1 §) ger dock möjlighet att i bolagsordningen föreskriva en 

möjlighet för stämman att besluta om högre vinstutdelning än nivån i styrelsen förslag. 

 

En revidering av bolagsordningarna föreslogs därför i syfte att möjliggöra att vid 

bolagsstämmorna besluta om en högre vinstutdelning än bolagsstyrelsernas förslag. 

Ändringsförslaget återfinns i en ny paragraf i respektive bolagsordning benämnd 

vinstutdelning. (synlig i fet stil med gul markering.)  

 

En minoritet i kommunfullmäktige beslutade att återremittera ärendet med motiveringen 

att ”klarlägga lagligheteten av förslaget samt eventuella konsekvenser för 

verksamheten”. 

 

Då lagligheten av förslaget framgår direkt av lagtexten i aktiebolagslagen 18 kap 1 § 

finns ingen anledning att företa ytterligare utredningar. Vad gäller konsekvenser för 

verksamheten pågår nu ett utvecklingsarbete vad gäller ägarstyrningen i koncernen. En 

avgörande del i detta arbete är att fördjupa dialogen mellan moderbolaget och 

dotterbolagen. I dessa dialoger förutsätts att bland annat bolagens 

utvecklingsmöjligheter och finansieringsbehov diskuteras och konsekvensbeskrivs.  

 

Inför kommunfullmäktiges behandling av ärendet uppmärksammades att en paragraf 

(paragraf nr 6) fallit bort i den version av bolagsordning för Uddevalla Hamnterminal 

som sändes ut i kallelsen till fullmäktige 2023-03-08. Detta är åtgärdat i det förslag till 

bolagsordning som nu föreligger. 

 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens ordförandes protokollsförslag.  

Kommunfullmäktiges protokoll 2023-03-08 § 58. 

Kommunstyrelsens protokoll 2023-02-22 § 63. 

Bolagsordning för Uddevalla Hamnterminal AB. 

Bolagsordning för Swanfalk Shipping AB. 

 

  



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 81 

Yrkanden 

Ingemar Samuelsson (S), Camilla Johansson (C), Jarmo Uusitalo (MP) och  

David Höglund Velasquez (V): avslag på förslaget i handlingarna. 

 

Christer Hasslebäck (UP): bifall till förslaget i handlingarna  

 

Propositionsordningar 

Ordföranden ställer proposition på förslaget i handlingarna mot Ingemar Samuelssons 

(S) m.fl. yrkande och finner kommunstyrelsen bifalla förslaget i handlingarna. 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta    

 

att revidera bolagsordningen för Uddevalla Hamnterminal AB enligt upprättat förslag,    

 

att revidera bolagsordningen för SwanFalk Shipping AB enligt upprättat förslag. 

Reservation 

Vänsterpartiets, Miljöpartiets, Centerpartiets och Socialdemokraternas ledamöter 

reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

 

Protokollsanteckning 

Maria Johansson (L) lämnar följande anteckning till protokollet. 

 

Att driva kommunala bolag i koncernform handlar om tillit och förtroende. Majoriteten 

har tagit flera beslut innevarande mandatperiod som handlat om tillit till 

tjänstepersonerna och linjeorganisationen. När det gäller bolagen verkar den tilliten 

saknas. Istället vill man skapa möjlighet att köra över dotterbolagen, vilket vi befarar 

på sikt tar bort incitamentet för dotterbolagen att effektivisera och göra vinster. Detta 

har i alla fall vissa partier i nya majoriteten varnat för när det gäller nämnder och 

förvaltningar, men tydligen inte när det gäller de kommunala bolagen. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 82 Dnr KS 2023/00136 

Revidering av bolagsordning för Uddevalla Turism AB, 
vinstutdelning, svar på återremiss 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige behandlade 2023-03-08 ett förslag om ändring i bolagsordningen 

för samtliga bolag i koncernen Uddevalla Utvecklings AB (UUAB). Förslagets grund 

var att beslut om vinstutdelning i aktiebolag fattas enligt aktiebolagslagen av 

bolagstämman. Det är bolagets styrelse som föreslår till vilket belopp utdelningen ska 

ske och stämman kan inte besluta om högre utdelning än den som styrelsen föreslagit.  

 

Aktiebolagslagen (18 kap 1 §) ger dock möjlighet att i bolagsordningen föreskriva en 

möjlighet för stämman att besluta om högre vinstutdelning än nivån i styrelsen förslag. 

 

En revidering av bolagsordningarna föreslogs därför i syfte att möjliggöra att vid 

bolagsstämmorna besluta om en högre vinstutdelning än bolagsstyrelsernas förslag. 

Ändringsförslaget återfinns i en ny paragraf i respektive bolagsordning benämnd 

vinstutdelning. (synlig i fet stil med gul markering.)  

 

En minoritet i kommunfullmäktige beslutade att återremittera ärendet med motiveringen 

att ”klarlägga lagligheteten av förslaget samt eventuella konsekvenser för 

verksamheten”. 

 

Då lagligheten av förslaget framgår direkt av lagtexten i aktiebolagslagen 18 kap 1 § 

finns ingen anledning att företa ytterligare utredningar. Vad gäller konsekvenser för 

verksamheten pågår nu ett utvecklingsarbete vad gäller ägarstyrningen i koncernen. En 

avgörande del i detta arbete är att fördjupa dialogen mellan moderbolaget och 

dotterbolagen. I dessa dialoger förutsätts att bland annat bolagens 

utvecklingsmöjligheter och finansieringsbehov diskuteras och konsekvensbeskrivs.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens ordförandes protokollsförslag.  

Kommunfullmäktiges protokoll 2023-03-08 § 57. 

Kommunstyrelsens protokoll 2022-02-22 § 57.  

Bolagsordning för Uddevalla Turism AB. 

Yrkanden 

Ingemar Samuelsson (S), Camilla Johansson (C), Jarmo Uusitalo (MP) och David 

Höglund Velasquez (V): avslag på förslaget i handlingarna. 

 

Christer Hasslebäck (UP): bifall till förslaget i handlingarna  

 

Propositionsordningar 

Ordföranden ställer proposition på förslaget i handlingarna mot Ingemar Samuelssons 

(S) m.fl. yrkande och finner kommunstyrelsen bifalla förslaget i handlingarna. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 82 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta    

 

att revidera bolagsordningen för Uddevalla Turism AB enligt upprättat förslag.  

Reservation 

Vänsterpartiets, Miljöpartiets, Centerpartiets och Socialdemokraternas ledamöter 

reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

 

Protokollsanteckning 

Maria Johansson (L) lämnar följande anteckning till protokollet. 

 

Att driva kommunala bolag i koncernform handlar om tillit och förtroende. Majoriteten 

har tagit flera beslut innevarande mandatperiod som handlat om tillit till 

tjänstepersonerna och linjeorganisationen. När det gäller bolagen verkar den tilliten 

saknas. Istället vill man skapa möjlighet att köra över dotterbolagen, vilket vi befarar 

på sikt tar bort incitamentet för dotterbolagen att effektivisera och göra vinster. Detta 

har i alla fall vissa partier i nya majoriteten varnat för när det gäller nämnder och 

förvaltningar, men tydligen inte när det gäller de kommunala bolagen. 

 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 83 Dnr KS 2022/00340 

Bildande av bolag för skolskjuts; antagande av bolagsordning 
och specifikt ägardirektiv 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade 2022-05-25 § 154 att uppdra åt kommunledningskontoret  

att ta fram beslutsunderlag i syfte att bilda ett helägt kommunalt bolag i syfte att bedriva  

skolskjutstrafik i Uddevalla kommun samt att utarbeta en optimeringsplan innan  

upphandling genomförs.  

  

Uppdraget med att ta fram beslutsunderlag för bolagsbildning är färdigställt.  

Kommunledningskontoret har upprättat förslag till bolagsordning och specifikt  

ägardirektiv för ett nytt bolag kallat Uddevalla Skolskjuts AB. Föremål för bolagets  

verksamhet, vilket anges i bolagsordningen, är att ombesörja att skolskjuts anordnas,  

planeras och beställs för den skolskjuts som Uddevalla kommun ansvarar för. Bolaget  

kan även tillhandahålla tjänster som har anknytning till nämnd verksamhet. 

  

När kommunfullmäktige har antagit bolagsordning och ägardirektiv krävs att  

erforderliga handlingar sänds in till Bolagsverket för att bolaget slutligt ska bildas.  

  

Kommunfullmäktiges val av ledamöter och lekmannarevisorer handläggs i separat  

ärende. 

  

Den del av uppdraget som avser att utarbeta en optimeringsplan är under arbete vid  

barn- och utbildningsförvaltningen. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-03-20 

Kommunstyrelsens protokoll 2023-02-01. 

Bolagsordning för Uddevalla Skolskjuts AB 

Specifikt ägardirektiv för Uddevalla Skolskjuts AB. 

Yrkanden 

Camilla Johansson (C): avslag på förslaget i handlingarna samt att kommunstyrelsen 

istället beslutar att undersöka möjligheterna att upphandla öppen skolskjutstrafik via 

Västtrafik. 

 

Christer Hasslebäck (UP): bifall till förslaget i handlingarna. 

Propositionsordningar 

Ordförande ställer proposition på förslaget i handlingarna mot Camilla Johanssons (C) 

yrkande och finner kommunstyrelsen bifalla förslaget i handlingarna.   

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

  

att bilda bolaget Uddevalla Skolskjuts AB, 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 83 

 
att fastställa bolagsordning för Uddevalla Skolskjuts AB enligt upprättat förslag, 

att fastställa specifikt ägardirektiv för Uddevalla Skolskjuts AB enligt upprättat förslag, 

  

att uppdrag som ledamot, ordförande eller vice ordförande i styrelsen inte ska berättiga 

fast arvode. 

Reservation 

Camilla Johansson (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering. 

 

Eftersom den föreslagna modellen för skolskjutsar som föreslås med stängd 

skolskjutstrafik är mycket sämre för skolskjutsberättigade elever på framförallt 

landsbygden att åka med kollektivtrafiken kan vi i Centerpartiet inte biträda förslaget. 

Det innebär dessutom försämrade resmöjligheter för allmänheten på landsbygden och 

den föreslagna modellen med ett nytt kommunalt bolag som utan konkurrens skall ge 

trafiken till ett annat kommunalt bolag är också mycket tveksam ur juridisk synpunkt. 

 

Protokollsanteckning 

Maria Johansson (L) lämnar följande anteckning till protokollet. 

 

Eftersom den föreslagna modellen för skolskjutsar som föreslås med stängd 

skolskjutstrafik är mycket sämre för skolskjutsberättigade elever på framförallt 

landsbygden att åka med kollektivtrafiken kan vi i Liberalerna inte biträda förslaget. 

Det innebär dessutom försämrade resmöjligheter för allmänheten på landsbygden och 

den föreslagna modellen med ett nytt kommunalt bolag som utan konkurrens skall ge 

trafiken till ett annat kommunalt bolag är också mycket tveksam ur juridisk synpunkt. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 84 Dnr KS 2022/00686 

Kommunstyrelsens svar på granskningsrapport om 
kommunens långsiktiga ekonomiska planering 

Sammanfattning 

Kommunens förtroendevalda revisorer har genomfört en granskning av kommunens 

arbete med långsiktig ekonomisk planering. 

I rapporten konstateras att en långsiktig prognos inte ger en förutbestämd bild av 

framtiden, utan ska ses som en riskanalys av utifrån förväntade demografiska och 

samhällsekonomiska förutsättningar. Revisorerna konstaterar också att med det rådande 

ekonomiska läget så ökar osäkerheten i prognosen och lyfter frambehovet av att 

förutsättningarna kontinuerligt och utvärderas och prognosen uppdateras. 

Kommunen arbetar primärt med ekonomisk planering genom budget med flerårsplan 

(treårsperspektiv). Där det finns möjlighet utarbetas också planering för längre 

tidshorisont. Investeringsplaner är ett sådant exempel där det upprättas en 10-årsplan. 

Det framförs dock att investeringsplaneringen är förknippat med viss osäkerhet, då 

det  inte är ovanligt att investeringsprocesser förlängs på grund av förändrade 

förutsättningar av behov, placering och utformning av objekten.  

Det utarbetas årligen långsiktiga demografiska prognoser, på 5-8 års sikt, vilka ligger 

till grund för beräkningen av budgetering inom ramen för kommunens 

resursfördelningssystem. Det finns resursfördelningssystem för skolverksamheter och 

inom äldreomsorgen. Den demografiska prognosen är därtill sammankopplad med 

bedömning av bostadsförsörjning inom kommunen. 

Kommunen genomför ekonomiska långtidsprognoser baserat på ovanstående för 

specifika verksamheter, skolverksamhet, omsorg och investeringar, och revisorerna 

bedömer att kommunen kan stärka den långsiktiga ekonomiska prognostiseringen 

genom en samlad prognos för den förväntade utvecklingen.  

Revisorerna rekommenderar kommunstyrelsen att:  

- Nogsamt följa påverkande förutsättningar för kommunens långsiktiga 

ekonomiska förmåga.  

- Årligen uppdatera analysen av investeringsplaneringen kopplat till 

belåningsutrymmet. 

- Periodiskt upprätta samlade långsiktiga prognoser i syfte att stärka kontrollen av 

kommunens ekonomiska handlingsutrymme. 

Revisorerna bedömer att kommunen delvis har tillförlitliga metoder för att genomföra 

prognoser med tillräcklig kvalitet. 

Kommunen instämmer i revisorernas synpunkter på att det är viktigt att noga följa och 

analysera de långsiktiga ekonomiska förutsättningarna.  



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 84 

Kommunens arbete med budget och planering bygger på en långvarig erfarenhet av 

budget- och prognosarbete och gör i nuläget en bedömning av följande långsiktiga 

förutsättningar som uppdateras årligen 

- rullande 3-årig flerårsplan inklusive beslut om förändringar 

- kommunens 10-åriga investeringsplan,  

- demografiprognoser på 5-8 år,  

- SKRs intäktanalys på 8 år,  

- nyckeltal för verksamheter i Kolada har resulterat i den nuvarande  

Det är alltid en balansgång mellan resursinsats för längre prognoshorisont och hantering 

av kvalitet och osäkerhet i resultatet. Kommunen arbetar kontinuerligt med att utveckla 

och kvalitetssäkra arbetet med budget och planering och avser att arbeta in revisorernas 

synpunkter i prognosprocessen 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-03-09 

Granskningsrapport av långsiktig ekonomisk prognostisering 

Följebrev till kommunstyrelsen  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna kommunledningskontorets svar på granskningsrapporten. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige  

 

att godkänna kommunstyrelsens svar.  

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 85 Dnr KS 2023/00117 

Ansökan om medfinansiering från Folkets Hus Uddevalla för 
boverksansökan 

Sammanfattning 

Folkets Hus i Uddevalla har inkommit med ansökan om kommunal medfinansiering vid 

ansökan till Boverket om investeringsbidrag till allmänna samlingslokaler. Projektet 

avser investering i ny hiss till den totala summan av 634 tkr inkl moms. Boverket 

kräver, för att sin tur bifalla ansökan, att kommunen medfinansierar projektet med 30 

procent, dvs 190 tkr. Av ansökan framgår att nuvarande hiss flera gånger blivit 

underkänd och behövt stängas av och att en fungerande hiss är nödvändig för att kunna 

erbjuda tillgängliga arrangemang. Planen är att projektet ska kunna vara färdigställt i 

augusti 2023.  

Kommunstyrelsen har vid två tidigare tillfällen beviljat medfinansiering till 

Boverksansökningar från Folkets Hus i Uddevalla (77 tkr år 2016 samt 450 tkr år 2019). 

I kommunstyrelsens budget för 2023 finns inga medel avsatta för denna typ av bidrag. 

Kommunledningskontoret föreslår därför att ansökan avslås. Skulle kommunstyrelsen 

bifalla ansökan bör finansiering anvisas via kommunstyrelsens resultat.  

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-02-17. 

Ansökan om medfinansiering vid Boverksamsökan från Folkets Hus Uddevalla. 

Yrkanden 

Ingemar Samuelsson (S), Camilla Johansson (C), David Höglund Velasquez (V) och 

Jarmo Uusitalo (MP): bifall till att bevilja ansökan om medfinansiering enligt ansökan 

från Folkets Hus. 

Propositionsordningar 

Ordförande ställer proposition på förslaget i handlingarna mot Ingemar Samuelsson (S) 

m.fl. yrkande och finner kommunstyrelsen bifalla förslaget i handlingarna.   

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att avslå ansökan.  

Reservation 

Centerpartiets, Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Socialdemokraternas ledamöter 

reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 86 Dnr KS 2023/00144 

Försäljning av fastigheten Forshälla-Berg 7:3 

Sammanfattning 

Uddevalla kommun har under 2023 haft fastigheten Forshälla Berg 7:3 till salu och 

kontrakt har nu undertecknats av köpare. Efter budgivning hamnade köpeskillingen på 

3,5 miljoner kr. Utgångspriset var 2.5 miljoner kronor. Innan försäljningen har 

fastigheten erhållit ett positivt förhandsbesked samt arkeologiska undersökningar har 

genomförts då det fanns misstankar om eventuella fornlämningar. Inget av intresse 

hittades dock vid utgrävningarna. Förhandsbeskedet överklagades dock men avslogs av 

Länsstyrelsen samt Mark och miljödomstol. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse daterad 2023-03-06 

Köpekontrakt daterat 2023-03-01 

Karta Forshälla-Berg 7:3 daterad 2023-03-06 

PM Bohusläns Museum daterat 2022-03-16 

Länsstyrelsens avslag gällande överklagat förhandsbesked daterat 2022-03-14 

Domslut Mark och miljödomstolens avslag överklagande daterat 2022-10-07 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att försälja fastigheten Forshälla-Berg 7:3 och underteckna upprättat köpekontrakt samt 

övriga handlingar som krävs för försäljningens fullföljande såsom kvittering av 

handpenning, köpebrev och likvidavräkningar med mera. 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 87 Dnr KS 2023/00114 

Verksamhetsberättelse 2022 för arbetsmarknads-och 
integrationsutskottet 

Sammanfattning 

Arbetsmarknads- och integrationsutskottets uppdrag är samordning och utveckling av 

verksamheter som berör arbetsmarknad, försörjningsstöd, vuxenutbildning och 

integrationsverksamhet. Utskottet ska inte ta över beslutsfunktionen från respektive 

linjeorganisation. Utskottets bestämmelser reviderades senast den 26 augusti 2020. 

Utskottet består av nio ledamöter, varav en ordförande, en vice ordförande och en andre 

vice ordförande som utses av kommunstyrelsen bland dess ledamöter och ersättare. 

Ledamöter år 2022 har varit: 

Camilla Johansson, C, ordförande  

Stefan Skoglund, S, 1:e vice ordförande 

Jarmo Uusitalo, MP, 2:e vice ordförande 

Monica Bang Lindberg, L 

Sonny Persson, S  

Niklas Moe, M 

Kent Andreasson, UP 

Ann-Charlott Gustafsson, UP  

Martin Pettersson, SD 

Utskottets presidium har varit styrgrupp för ÖK Idé. 

Utskottet har haft nio möten under året, varav två heldagsmöten. Under de förlängda 

mötena behandlades dels Social ekonomi, dels problematiken med att många inte är 

attraktiva på arbetsmarknaden på grund av att de saknar en gymnasieutbildning.  

Utskottet har berett nio ärenden till kommunstyrelsen. Tio ärenden har behandlats som 

informationsärenden. Två av dessa är dels informationer enligt antaget Årshjul, 

innehållande 20 olika informationer, dels Övriga informationer, innehållande nio olika 

informationer. 

Beslutsunderlag 

Arbetsmarknads- och integrationsutskottets protokoll, 2023-03-06 § 12  

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-02-10 

Verksamhetsberättelse 2022 för arbetsmarknads-och integrationsutskottet 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna verksamhetsberättelse 2022 för arbetsmarknads-och integrationsutskottet. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 88 Dnr KS 2023/00150 

Remiss från justitiedepartementet om utkast av lagrådsremiss, 
vissa skärpta villkor för anhöriginvandring och begränsade 
möjligheter till uppehållstillstånd av humanitära skäl 

Sammanfattning 

Uddevalla kommun har fått erbjudandet om att svara på remissen vissa skärpta villkor 

för anhöriginvandring och begränsade möjligheter till uppehållstillstånd av humanitära 

skäl. Sista svarstid är 31 mars. Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 december 

2023. Förslagen bygger på en överenskommelse mellan regeringen och 

Sverigedemokraterna. 

I utkastet till lagrådsremiss föreslås ändringar i utlänningslagen (2005:716) kap 5, som 

innebär att villkoren för anhöriginvandring skärps och möjligheten att bevilja 

uppehållstillstånd av humanitära skäl begränsas. Det föreslås också att höja 

åldersgränsen för att neka uppehållstillstånd anknytning make eller sambo från 18 till 21 

år. Dessa ändringar är ytterligare ett steg i att upprätthålla en restriktiv migrationspolitik 

där svenska regelverket inte är mer generöst än vad som krävs enligt EU-rätten och 

internationella konventioner. 

Uddevallas kommun ställer sig bakom föreslagna ändringar i utlänningslagen  

Uddevalla kommun har haft ett organiserat flyktingmottagande i snart 40 år. Tack vare 

en stark invandring, så har kommunen haft en positiv befolkningsutveckling med allt 

vad det innebär. Uddevalla kommun har tyvärr även stora utmaningar med segregation 

och är en av de 32 kommuner i Sverige som har socioekonomiskt eftersatta områden. 

Gemensamt för dessa områden, förutom socioekonomiska faktorer, är att de har en 

befolkning som till största delen består av personer med utländsk bakgrund med ett 

ursprung utanför Norden och EU. Att drivkraften bör vara att snabbt komma i arbete 

och bli självförsörjande är en viktig del i integrationsarbetet. De ändringar som föreslås 

i utlänningslagen ses av kommunen som ytterligare ett sätt att ge kommunerna ett 

”andrum” i flyktingmottagandet, för att kunna fokusera på det långsiktiga arbetet för att 

bryta segregationen. Både initiala insatser och långsiktigt arbete behövs. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-03-01 

Yttrande Ju2023/00511 Uddevalla kommun 2023-03-01 

Utkast till lagrådsremiss 

Yrkanden 

Jarmo Uusitalo (MP) för (MP)- (V)- och (S)-gruppen: avslag på förslaget i handlingarna 

samt bifall till ett gemensamt upprättat remissvar (remissvaret bifogas protokollet som 

en separat bilaga). 

 

Camilla Johansson (C): avslag på förslaget i handlingarna samt bifall till eget upprättat 

remissvar (remissvaret biläggs protokollet som en separat bilaga). 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 88 

Propositionsordningar 

Ordföranden ställer proposition på förslaget i handlingarna, Camilla Johanssons (C) 

yrkande samt Jarmo Uusitalos (MP) m.fl. yrkande och finner kommunstyrelsen bifalla 

förslaget i handlingarna.  

   

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att som svar på remissen sända Uddevalla kommuns yttrande till Justitiedepartementet 

Reservation 

Miljöpartiets, Centerpartiets och Socialdemokraternas ledamöter reserverar sig mot 

beslutet till förmån för eget yrkande.  

 

David Höglund Velasquez (V) reserverar mot beslutet med följande motivering. 

 

Anhöriginvandring 
Vänsterpartiet menar att rätten att leva med sin familj, som är fastställd i en lång rad 

konventioner som Sverige förbundit sig att följa, bör värnas och respekteras. Det är det 

enda humana och det enda värdiga ett samhälle som gör anspråk på höga ambitioner 

när det gäller barns rättigheter. Det är bra för samhället och för den enskilde, det är 

bra för integrationen och etableringen. 

 

I utlänningslagen finns en 18-årsgräns vid anhöriginvandring för makar/sambos. 

Denna gräns föreslås höjas till 21 år, eftersom det är den högsta gränsen som är 

tillåten enligt EU:s familjeåterföreningsdirektiv. Av direktivet framgår att en sådan 

gräns får införas i syfte att motverka tvångsäktenskap och att främja integrationen. Jag 

är mycket kritisk till detta ställningstagande och menar att 18 år är den rimliga 

gränsen. En 21-årsgräns riskerar att leda till väldigt långa väntetider för 

familjeåterförening, som kan stå i strid med Europa- konventionen, inte minst om det 

också finns barn med i bilden. 

 

Uppehållstillstånd på grund av humanitära skäl 

Det behövs en möjlighet till uppehållstillstånd på grund av humanitära skäl i svensk 

utlänningslag även framöver. Jag anser att bestämmelsen bör formuleras enligt 

lagändringen från 2014, men att särskilt ömmande omständigheter bör gälla för alla, 

även för vuxna. Ändringen 2014 motiverades utifrån att lagstiftningen skulle svara 

bättre mot barnkonventionen. Att man nu när barnkonventionen blivit svensk lag inte 

ens vill återgå till den ordningen är svårt att förstå. 

 

En solidarisk flyktingpolitik 

Det är hög tid att skapa en genomtänkt och solidarisk flyktingpolitik som tar avstamp i 

internationella konventioner och deras andemening. Tyvärr finns inte den ambitionen 

hos majoriteten av de övriga partierna.  

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

Forts. § 88 
 

Deras mål har istället varit att minska antalet människor som söker skydd i Sverige, 

utifrån den felaktiga föreställningen att strängare lagstiftning leder till färre 

asylsökande. 

 

Det är med stor sorg jag konstaterar att det finns en majoritet som vill stoppa 

människorna som flyr från krig och förtryck, istället för att bekämpa anledningarna till 

att människor flyr. Det är det faktum att människor runt om i världen tvingas fly för sina 

liv som är ett problem, inte att några få av dem vill söka skydd i Sverige. Tvärtom är det 

något vi ska vara stolta över. Att Sverige är känt som ett land där människors 

rättigheter respekteras, där även kvinnor och barn har rättigheter och goda 

förutsättningar att förverkliga sina livsambitioner är en bild vi vill värna och stärka. 

 

Utifrån detta kan Vänsterpartiet sammantaget inte stå bakom majoriteten i Uddevallas 

remissvar. Ändringarna som läggs fram kommer inte leda till förbättringar, tvärtom. 

Därför reserverar jag mig mot remissvaret. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 89 Dnr KS 2023/00152 

Hemställan från Fyrstads Flygplats AB om extra 
verksamhetsanslag 2023 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade i oktober 2022 om budget för FFAB innebärande att 

kommunen står för förlusttäckning till flygplatsen med 1155 tkr för 2023. 

Fyrstad Flygplats AB (FFAB) har nu inkommit med hemställan om ett extra 

verksamhetsanslag för år 2023, som för Uddevallas del uppgår till 420 tkr. Totalt 

hemställer flygplatsen om 2 mkr fördelat på ägarkommunerna. 

Det extra anslaget ska användas till aktiviteter som syftar till att långsiktigt utveckla 

linjetrafiken och öka passagerarantalet. Aktiviteterna var inte medtagna i budget för 

2023. En tidig preliminär prognos för kommunstyrelsen visar på att kommunstyrelsen 

beräknas visa ett visst överskott för helåret. Finansiering föreslås ske via 

kommunstyrelsens budget för politisk styrning.  

När en kommun ger stöd till en flygplats ska EU:s statsstödsregler beaktas. Av de 

kommunala besluten om stöd ska det framgå på vilken grund kommunen fattar beslut 

om stöd. Fyrstads Flygplats AB (FFAB) har i dagsläget mindre än 200 000 passagerare 

per år varför stöd till flygplatsen ska ges med tillämpningen av regelverket i 

gruppundantagsförordningen - kommissionens förordning (EU) nr 651/2014 (GBER). 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-03-06. 

Hemställan från Fyrstads Flygplats AB 2023-02-24. 

Yrkanden 

Jarmo Uusitalo (MP): avslag på förslaget i handlingarna samt att Uddevalla kommun 

ska lämna Fyrstads Flygplats AB. 

 

David Höglund Velasquez (V): bifall till Jarmo Uusitalos (MP) yrkande.  

Propositionsordningar 

Ordförande ställer proposition på förslaget i handlingarna mot Jarmo Uusitalos (MP) 

yrkande och finner kommunstyrelsen bifalla förslaget i handlingarna.  

  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att bevilja Fyrstad Flygplats extra verksamhetsanslag med 420 tkr för år 2023, 

att finansiering ska ske via kommunstyrelsens budget för politisk styrning, 

  



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 89 

att medlen överförs till Trollhättans kommun som ansvarar för utbetalning till Fyrstads 

Flygplats AB och som gör bedömningen av att samtliga villkor i kommissionens 

förordning är uppfyllda,  

att stödet ges med hänvisning till bestämmelserna i kommissionens förordning (EU) nr 

651/2014 av den 17 juni 2014 genom vilka vissa kategorier av stöd förklaras förenliga 

med den inre marknaden enligt artiklarna 107 och 108 i fördraget, artikel 56 a). 

Reservation 

Jarmo Uusitalo (MP) och David Höglund Velasquez (V) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för egna yrkanden.  

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 90 Dnr KS 2023/00134 

Begäran från samhällsbyggnadsnämnden om kompensation för 
ökade kostnader på planeringsavdelningen 

Sammanfattning 

Samhällsbyggnadsnämndens planeringsavdelning går in i budgetår 2023 med budget i 

obalans. Underskottet avser rivningskostnader för Äsperöds förskola, Parkensförskola 

samt rivning av Badö/Bäve. Kostanden för rivning, får enligt kommunens 

redovisningsregler inte påföras investeringens anskaffningsvärde utan ska hanteras 

separat. Samhällsbyggnadsnämnden äskade i samband med budgetdialogen 2023-2025, 

medel för rivningskostnaderna gällande Äsperöds förskola samt parkensförskola, inga 

medel tilldelades. Rivning av Badö/Bäve var en del av de tidigarelagda insatserna upp 

till 10 mnkr som nämnden fick tilldelat sig under 2022. Syftet var att genom att 

tidigarelägga insatser som annars skulle genomförts 2023 skapa bättre ekonomiska 

förutsättningar inför kommande år. Delar av rivningskostnaden har kunnat upparbetats 

(1,1 av 3,0 mnkr) Åtgärderna lyfts till kommunstyrelsen för ställningstagande eftersom 

rivningarna påverkar övriga nämnder. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-02-22 

Samhällsbyggnadsnämndens protokollsutdrag 2023-02-16 §45  

Samhällsbyggnadsnämndens tjänsteskrivelse 2023-02-01  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna avvikelsen om 5,0 mnkr och att underskottet räknas bort från 2023 års 

överskottsmål och vid beräkning av avvikelse av väsentlig ekonomisk omfattning som 

ska redovisas till kommunstyrelsen. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 91 Dnr KS 2023/00159 

Underlag till budgetdialog 2024-2026 för kommunstyrelsen 

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret har upprättat förslag till planeringsunderlag inför 

budgetdialogen gällande flerårsplan 2024–2026. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-03-08. 

Planeringsunderlag för kommunstyrelsen 2024-2026. 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

  

att godkänna planeringsunderlag för kommunstyrelsen inför budgetdialog för 

flerårsplan 2024–2026. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 92 Dnr KS 2022/00336 

Begäran om planbesked för Fredborg 1 

Sammanfattning 

Peab Bostad AB har ansökt om planbesked för fastigheten Fredborg 1, avseende att 

upprätta en ny detaljplan för ändamålet bostäder, se bifogad ansökan och bilagor.           

I sökandens förslag är det cirka 65 lägenheter och 40 parkeringsplatser. Skisserna ska 

ses som ett förslag och ändamålet och användningen prövas i ett eventuellt 

detaljplanearbete. Sökanden äger Fredborg 1 och har samtidigt ansökt om planbesked 

för fastigheten Lotshagen 1 som ägs av kommunen, fastigheterna angränsar till 

varandra. På fastigheten Fredborg 1 står idag en befintlig byggnad som tidigare använts 

som restaurang. Det befintliga huset med tillhörande trädgård är med i kommunens 

kulturmiljövårdsprogram vid positivt planbesked bör husets kulturvärde med tillhörande 

trädgård beaktas. Gällande detaljplan för området är från 1909, den saknar de 

regleringar som samhällsplanering kräver och är inaktuell. 

Ärendet är prövat i Förprövningsgruppen. Förslaget överensstämmer med den 

fördjupade översiktsplanen som stödjer en förtätning av staden samt 

samhällsbyggnadsstrategins principer som pekar mot en förtätning av 

bostadsbebyggelse med flerbostadshus i stadskärnan. Kommunledningskontoret föreslår 

att upprätta ett detaljplaneförslag för Fredborg 1.  

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-02-21 

Begäran om planbesked för Fredborg 1, bilaga  

Följebrev tillhörande begäran om planbesked, bilaga  

Förprövningsrapport för Fredborg och Lotshagen, bilaga  

Kompletterad begäran om planbesked, bilaga  

Skissunderlag tillhörande begäran om planbesked, bilaga  

Vision tillhörande begäran om planbesked, bilaga  

Samhällsbyggnadsnämndens yttrande om planbesked, bilaga  

Yrkanden 

Jarmo Uusitalo (MP): avslag på förslaget i handlingarna. 

Propositionsordningar 

Ordföranden ställer proposition på förslaget i handlingarna mot avslag på detsamma och 

finner kommunstyrelsen bifalla förslaget i handlingarna.  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna att detaljplaneförslag för fastigheten Fredborg 1 upprättas  

att planbesked förutsätter planavtal mellan sökanden och 

samhällsbyggnadsförvaltningen 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 92 

att bedömningen görs att en detaljplan kan antas 2027 samt 

att kommunstyrelsens beslut ska utgöra planbesked enligt plan- och bygglagen 5:2 

Jäv 
Martin Pettersson (SD) anmäler jäv och deltar inte i vare sig överläggningar eller beslut 

i ärendet. 

 

Reservation 

Jarmo Uusitalo (MP) reserverar sig mot beslutet med följande motivering. 

 

Tyvärr har inte befintlig kulturmiljö och bebyggelse hanterats i förslaget. Byggnaden 

som ligger på fastigheten idag är en rödfärgsmålad typisk 1800-talsbyggnad i ett och 

ett halvt plan som med sin öppna trädgård länge varit ett positivt inslag i stadsbilden. 

Fredborg 1 omnämns i Uddevalla kommuns kulturmiljöprogram där det står att 

bebyggelsen bör bevaras och förses med skydds- eller varsamhetsbestämmelser. 

“Byggnaden har tillsammans med sin trädgård kulturhistoriskt värde. Den förstärker 

stadsmässigt områdets tidigare karaktär med egnahemsbebyggelse utmed dåvarande 

stadens utfartsvägar.” 

  

Vidare är Miljöpartiet skarpt kritiska till att utformningen av bottenplan mot Norra 

Drottninggatan där uppskattningsvis 75% av fasadytan upptas av parkering, förråd 

eller sophantering. Detta kommer kraftigt försämra möjligheterna till ett gatuliv och 

riskerar att ge Norra Drottninggatan karaktären av en bakgata. 

Utifrån hur kulturmiljön nonchaleras samt på grund av förslaget till hantering av vår 

gemensamma gatumiljö måste Miljöpartiet yrka avslag.  

 

I övrigt så har vi samma synpunkter som vi förde fram för granntomten Lotshagen 1:  

 

- Den föreslagna tomten befinner sig i en övergångszon mellan stenstaden och gammal 

villabebyggelse, därtill kommer grannskapet till kyrkogården med sin parklika karaktär. 

Stadsutveckling måste ta hänsyn till befintlig kulturmiljö eller till kringliggande 

bebyggelse med sin skala och naturmiljöer. Detta gör att man i detaljplaneprocessen 

noga behöver avväga hur denna övergång ska ske.  

 

- Vi vill, speciellt då det rör sig om en centralyta i staden, se att förvaltningen i 

kommande steg tar fram material på hur förtätningen påverkar mikroklimatet samt 

luftkvaliteten.   

 

- Vi kan konstatera att högre bebyggelse närmare befintliga fastigheter kommer att 

innebära en konflikt med avseende på skuggeffekter, vilket kan innebära att man 

behöver göra begränsningar i byggnadshöjd. Därför är det av stor vikt att detta noga 

belyses i detaljplaneprocessen 

 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 93 Dnr KS 2022/00337 

Begäran om planbesked och markanvisning för Lotshagen 1 

Sammanfattning 

Peab Bostad AB har ansökt om planbesked för fastigheten Lotshagen 1, avseende att 

upprätta en ny detaljplan för ändamålet bostäder, se bifogad ansökan och bilagor. I 

sökandens förslag är det cirka 50 lägenheter och 90 parkeringsplatser. Skisserna ska ses 

som ett förslag och ändamålet och användningen prövas i ett eventuellt 

detaljplanearbete. Samtidigt har de ansökt om planbesked för fastigheten Fredborg 1 

som Peab äger via det helägda bolaget Fredborg 1 AB, fastigheterna angränsar till 

varandra. Lotshagen 1 är en attraktiv fastighet i centrala Uddevalla och kommunen har 

fått fler förfrågningar om fastigheten. Vid tidigare förfrågningar har kommunen sett att 

de har ett eget behov av fastigheten och avböjt förfrågningarna. Ärendet är prövat i 

förprövningsgruppen. Förslaget överensstämmer med den fördjupade översiktsplanen 

som stödjer en förtätning av staden samt samhällsbyggnadsstrategins principer som 

pekar mot en förtätning av bostadsbebyggelse med flerbostadshus i stadskärnan. 

Kommunledningskontoret föreslår att upprätta ett detaljplaneförslag för Lotshagen 1. 

Vad gäller frågan om direktanvisning så bör det ske genom ett öppnare förfarande där 

tidigare intressenter ges möjligheter att inkomma med förslag som kan ställas mot 

varandra, särskilt i fråga om mark med stor påverkan för allmänheten.  

 

Kommunledningskontoret föreslår därför att frågan om direktanvisning avslås och att ge 

kommunledningskontoret i uppdrag att forma en markanvisning för Lotshagen 1. Ett 

krav i markanvisningen är att nuvarande antal allmänna parkeringar ska beaktas.  

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-02-21 

Begäran om markanvisning, bilaga 1 

Begäran om planbesked, bilaga 2 

Förprövningsrapport, bilaga 3 

Följebrev tillhörande begäran om planbesked, bilaga 4 

Skissunderlag tillhörande begäran om planbesked, bilaga 5 

Vision tillhörande begäran om planbesked, bilaga 6 

Samhällsbyggnadsnämndens yttrande om planbesked, bilaga 7 

Yrkanden 

Henrik Sundström (M) för (M)-, (KD)- (UP)- och (SD)-gruppen: att avslå ansökan om 

planbesked för fastigheten Lotshagen 1 att en direktanvisning mellan kommunen och 

sökanden för fastigheten Lotshagen 1 avslås. 

 

Ingemar Samuelsson (S), Jarmo Uusitalo (MP), Camilla Johansson (C) och 

David Höglund Velasquez (V): bifall till förslaget i handlingarna. 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 93 

 

Propositionsordningar 

Ordförande ställer proposition på sitt eget yrkande mot förslaget i handlingarna mot 

förslaget i handlingarna och finner kommunstyrelsen bifalla ordförandens yrkande.  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att avslå ansökan om planbesked för fastigheten Lotshagen 1, 

 

att en direktanvisning mellan kommunen och sökanden för fastigheten Lotshagen 1 

avslås. 

Jäv 
Martin Pettersson (SD) anmäler jäv och deltar inte i vare sig överläggningar eller beslut 

i ärendet. 

Reservation 

Centerpartiets, Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Socialdemokraternas ledamöter 

reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden 

 

Protokollsanteckning 

Jarmo Uusitalo (MP) lämnar en protokollsanteckning som läggs till protokollet som en 

separat bilaga.  

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 94 Dnr KS 2023/00166 

Uppdrag att utreda former för landsbygdsdialog och 
landsbygdsråd 

Sammanfattning 

I strategisk plan 2023-2026 framgår att kommunen ska arbeta medskapande och med 

öppenhet gentemot kommuninvånare, personal, brukare, företagare och föreningsliv. 

Den politiska majoriteten lyfter fram att ”hela kommunen ska leva” och har som mål att 

medborgarnas förtroende för politikerna ska öka.  

  

Företrädare för majoriteten i kommunstyrelsen vill med hänvisning till den strategiska 

planen utreda hur dialogen mellan kommunens politiker och medarbete och medborgare 

bosatta utanför tätorten Uddevalla ska kunna förbättras och utvecklas.  

  

Aspekter som ska utredas/beaktas är till exempel: 

  

       Former för ett rådgivande organ eller motsvarande bestående av företrädare för 

landsbygden och förtroendevalda, 

  

         Former för systematisk dialog på plats i kommundelarna, 

  

       Det lokala föreningslivet och i synnerhet bygdegårdsföreningar och föreningar 

med motsvarande inriktning ska erbjudas möjlighet att vara delaktiga i 

utredningen, 

  

       Förutsättningar för samlingslokaler ska beaktas i utredningen, 

  

Demokratiberedningens ansvarsområde är enligt fullmäktiges arbetsordning bl.a. att 

bereda ärenden om utveckling och samordning av kommunens demokratiarbete. 

Beredning bör därför vara delaktig i utredningsarbetet.  

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-03-09. 

Yrkanden 

Camilla Johansson (C): bifall till förslaget i handlingarna. 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att uppdra åt kommunledningskontoret att ta fram ett förslag om utveckling av 

landsbygdsdialog enligt ovan, 

  

att utredningsarbetet ska ske i samråd med demokratiberedningen. 

  

att uppdraget ska utföras med målsättningen om slutredovisning under våren 2023.   



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 94 

Protokollsanteckning 

Camilla Johansson (C) lämnar följande anteckning till protokollet. 

 

Centerpartiet har lämnat in ett flertal motioner gällande bygdepeng, kommunal service 

i form av medborgarkontor i de små tätorterna samt hur vi ökar säkerhet och beredskap 

och yrkar på att dom beaktas och finns med i arbetet. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 95 Dnr KS 2023/00162 

Uppföljning av sociala investeringsprojektet 2022, tidiga 
samordnade insatser, TSI  

Sammanfattning 

I februari 2021 beviljades sociala investeringsmedel till det förvaltningsövergripande 

utvecklingsarbetet mellan Barn- och utbildningsnämnden och Socialnämnden -Tidigt 

samordnade insatser (TSI). Syftet med projektet är att nå barn och unga i riskzon för 

socialt utanförskap i ett tidigt skede genom att utveckla en förvaltningsövergripande 

samverkan där nya arbetssätt som ökar förutsättningarna för måluppfyllelse i skolan och 

trygga uppväxtvillkor skapas. Viktiga projektmål är att utveckla organisation, arbetssätt 

och arbetsmetoder för detta. Arbetet med syftet sker på strategisk och operativ nivå.  

Det strategiska arbetet syftar till att skapa en förvaltningsövergripande 

samverkansstruktur med mandat och tydliga mål. Under 2022 har det strategiska arbetet 

haltat under året, främst på grund av omsättning av ledningsfunktioner inom barn- och 

utbildningsförvaltningen. Därför blir det framåt viktigt att arbeta med kunskapshöjning, 

förankring av vikten av TSI samt vad TSI är enligt Uddevallamodellen. På den 

operativa nivån utvecklas ett nytt arbetssätt som bygger på evidens med ett 

tvärprofessionellt mobilt team (Magneten) som utvecklar nya metoder för att möta barn 

i riskzon och utveckla skolans arbete. Arbetet inleddes på två pilotskolor, men under 

året har arbetet skalats upp och drivs nu på sex pilotskolor. Insatserna inom Magneten 

följs upp systematiskt och även om underlaget är litet visar resultatet att insatserna 

verkar ha gjort stor skillnad. Skolans personal anger bland annat att kunskapen har ökat, 

att de känner sig stärkta i arbetet med barnet och föräldrarna samt att rutiner för stöd och 

uppföljning har förbättrats. Föräldrarna upplever en rad positiva effekter, bland annat 

bättre relationer med barn och skola, minskad stress samt att de inte behöver vara borta 

från arbete eller studier på grund av barnets skolsituation lika ofta som före insatsen. 

Barnen trivs bättre och känner sig tryggare i skolan. Ett tydligt och viktigt bevis på detta 

är att närvaron har ökat. 

Halva projekttiden har gått och framåt blir det än viktigare att implementera de delar i 

projektet som fallit väl ut. Det är därför viktigt att arbetet vidare med att TSI blir väl 

förankrat i den förvaltningsövergripande ledningsstrukturen. Parallellt med detta 

behöver implementering av metod och arbetssätt i ordinarie verksamhet löpa på.  

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-03-08 

Årsrapport 2022 gällande sociala investeringsprojektet tidiga samordnade insatser, TSI 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att godkänna uppföljning av sociala investeringsprojektet 2022, tidiga samordnade 

insatser, TSI. 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 96 Dnr KS 2023/00153 

Yttrande gällande granskning av handlingar för Källdal 4:7, 
Herrestad 3:2 m.fl. detaljplan för att möjliggöra genomfartsväg 
mellan Lingatan och  

Norgårdsvägen  

Sammanfattning 

Granskningshandlingar för yttrande Källdal 4:7, Herrestad 3:2 m.fl. detaljplan för att 

möjliggöra genomfartsväg mellan Lingatan och Norgårdsvägen har inkommit till 

kommunledningskontoret.  

Detaljplanens syfte är att möjliggöra en genomfartsväg och bussgata mellan Lingatan 

och Norgårdsvägen. Planförslaget möjliggör även en ny dragning av GC-vägen mellan 

Norgårdsvägen och Lingatan för att skapa en tryggare och snabbare koppling mellan 

skolområdena. Syftet är även att tillskapa en ny gemensamhetsanläggning för parkering. 

Vidare ges förutsättningar till en utökad byggrätt för den befintliga vårdcentralen och 

förskolan samt en mer flexibel användning. 

Kommunen ingick i december 2020 ett samverkansavtal med Trafikverket region Väst 

om utbyggnad av kommunalt vägnät för att avlasta väg 44 (Dnr KS 2020/00674). 

Planförslaget överensstämmer med och är en viktig del av den ingångna 

överenskommelsen.  

Kommunledningskontoret har inga invändningar mot planförslaget. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, datum 2023-03-09 

Samhällsbyggnadsnämndens protokollsutdrag 2023-02-16 § 29  

Samhällsbyggnadsförvaltningen tjänsteskrivelse 2023-01-25  

Planbeskrivning  Källdal 4:7, Herrestad 3:2 m.fl.  

Plankarta Källdal 4:7, Herrestad 3:2 m.fl.  

Samrådsredogörelse för Källdal 4 :7, Herrestad 3:2 m.fl. datum 2023-02-28 

Sändlista för Källdal 4:7, Herrestad 3:2 m.fl. 

Översiktskarta  

Underrättelse om granskning av detaljplan  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att inget erinra. 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 97 Dnr KS 2022/00420 

Hyreskontrakt för Forshälla-strands förskola, enligt 
samverkansavtal med Hemsö AB, Forshälla-Strand 5:1, 
revidering av hyreskostnad  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade i mars 2020 att ingå samverkansavtal med Hemsö 

Fastighets AB om samhällsfastigheter. Avtalet omfattar både försäljning av kommunala 

fastigheter och nybyggnation. Ett av projekten är Forshälla-strands förskola. 

  

Nybyggnationen som Uddevalla kommun kommer att hyra är 1549 kvm i två plan och 

är dimensionerad för 8 avdelningar,180 barn och 35 vuxna.  

  

Totalentreprenaden har upphandlats enligt LOU, det var således kommunen som 

värderar inkomna anbud och undertecknar tilldelningskontrakt tillsammans med 

entreprenör. Upphandlingsförfarandet görs i nära samarbete med Hemsö. 

  

Hyreskostnaden beräknades till 3 911 225 kr i hyrestrappan. 

Efter upphandlingen av entreprenör revideras hyreskostnaden till 4 296 415 kr. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-03-07. 

Hyreskostnaden efter LOU upphandlad entreprenad. 

Entreprenadkontraktet  

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

att notera informationen. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 98 Dnr KS 2023/00004 

Information från kommunstyrelsens ordförande samt från 
Fyrbodal 2023 

Sammanfattning 

Ordförande Martin Pettersson (SD) informerar om följande. 

 

 Senaste medlemssamrådet med räddningstjänstförbundet Mitt Bohuslän där 

bland annat ett samgående med Norra Älvsborgs Räddningstjänstförbund 

diskuterades.  

 

 Besök från Uddevalla Sim och Hälle IF där föreningarna har informerat om 

föreningarnas verksamheter och redogjort för användningen av den erhållna 

sponsringen från kommunen.  

 

 Rapport från senaste mötet i den förvaltningsöverskridande gruppen för trygghet 

och samhällsskyddsfrågor. 

 

 Information om företagsbesök hos Volvo Bussar. 

 

2:e vice ordförande Ingemar Samuelsson (S) lämnar rapport från årsmötet i föreningen 

Destination Uddevalla. 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att notera informationen.  

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 99 Dnr KS 2023/00044 

Information från kommundirektören samt 
stadsutvecklingsprojekten 2023  

Sammanfattning 

Kommundirektör Malin Krantz informerar om följande. 

 

 Genomförda företagsbesök i det så kallade ”företagsmaratonet” och statistik 

över kommunikationskampanjerna kopplade till besöken. 

 Möte med Ljungskile Samhällsförening. 

 

Avdelningschef Per Bäckström informerar om följande. 

 

 Företagsdagen 17 mars 2023 med kommunens bolag och stiftelser som i år hade 

tema om hur kommunen kan samverka i beredskapsfrågor i oroliga tider.  

 Arbetet med näringslivsgrupperna och kommunens förändrade arbetssätt för  

näringlisvsfrågor. 

 Fortsatt arbete för flytt och etableringar av hamnverksamheten till den nya 

hamnen på Fröland.  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att notera informationen.  

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 100 Dnr KS 2023/00002 

Redovisning av delegationsbeslut 2023 

Sammanfattning 

I förteckningar daterad 2023-03-22 redovisas de delegationsbeslut som har fattats å 

kommunstyrelsens vägnar under perioden 2023-02-16—2023-03-22. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-03-22. 

Förteckningar över delegationsbeslut, 2023-03-22. 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

  

att godkänna redovisningen.  

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

 

2023-03-29 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 101 Dnr KS 2023/00003 

Anmälningsärenden till kommunstyrelsen 2023 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att lägga anmälningsärendena i förteckning daterad 2023-02-15 till handlingarna 

324838  

Protokoll nr. 1 från Uddevalla Vatten om styrelsemöte 2023-02-16, uppföljning 

bolagsmål 2022 samt bolagsstyrningsrapport  

325004 

Protokoll nr. 1 2023-02-10 och verksamhetsberättelse 2022 från Fiskekommunerna 

2023/10 

Finansrapport för februari 2023 

Personalutskottets protokoll 2023-02-28 

Arbetsmarknads- och integrationsutskottets protokoll, 2023-03-07 

 



Bilaga till kommunstyrelsens protokoll 2023‐03‐29 § 88 

Remissvar till Kommunstyrelsens ärende 24 från Miljöpartiet, 
Vänsterpartiet och Socialdemokraterna 
 
”Remiss från justitiedepartementet om utkast av lagrådsremiss, vissa 
skärpta villkor för anhöriginvandring och begränsade möjligheter till 
uppehållstillstånd av humanitära skäl” 
 
- Vi är starkt kritiska till förslagen i lagrådsremissen. De kommer att försvåra och i vissa fall 
omöjliggöra för flyktingar och alternativt skyddsbehövande att återförenas med sin familj i 
Sverige. Åtgärderna motiveras med att åstadkomma en “ansvarsfull migrationspolitik”, men 
frågan är om det är ansvarsfullt att exempelvis fler små barn inte får leva tillsammans med 
sina föräldrar.  
 
Att ta bort “särskilt ömmande omständigheter” kommer leda till att fler barn i svåra 
situationer och med stark anknytning till Sverige kommer utvisas. Att ta bort den möjlig-
heten för vuxna är också mycket beklagligt. Ur ett barnrättsperspektiv är förslagen mycket 
negativa. EU:s familjeåterföreningsdirektiv stipulerar miniminivåer, det är alltså fullt möjligt 
för medlemsstater att tillämpa en mer generös ordning.  
 
- Remisstiden är osedvanligt kort, något som flera remissinstanser reagerat på. Det är 
anmärkningsvärt med tanke på hur pass stora konsekvenser förslagen kommer att få. 
Förslaget remitterades den 24 februari 2023 och svaren ska ha inkommit den 31 mars 2023. 
Vanligtvis remitteras förslag i två-tre månader. Det har inte heller anförts några skäl till den 
korta remisstiden.  
 
- Som flera remissinstanser konstaterar går det inte att fastställa hur de olika förslagen 
kommer påverka hur många som söker sig till och beviljas uppehållstillstånd i Sverige - trots 
det väntar sig regeringen att det kommer leda till ett minskat antal asylsökande. Någon 
djupare analys av varför denna slutsats dras görs inte.  
 
 4.1. Ändrat krav för att vara anknytningsperson med tidsbegränsat 
uppehållstillstånd 
 
- Regeringens förslag gäller den som har tidsbegränsat uppehållstillstånd som flykting eller 
alternativt skyddsbehövande samt på grund av synnerligen ömmande omständigheter och 
verkställighetshinder och vill återförenas med sin familj i Sverige. För att de ska kunna vara 
anknytningspersoner ska det krävas välgrundade utsikter att beviljas varaktigt uppehålls-
tillstånd, i stället för som idag - för välgrundade utsikter att beviljas uppehållstillstånd under 
en längre tid.  
 
- Migrationskommittén ansåg att kravet skulle formuleras som ett krav på välgrundade 
utsikter att beviljas varaktigt uppehållstillstånd (SOU 2020:54 s. 253–254). I propositionen 
”Ändrade regler i utlänningslagen” föreslog dock den dåvarande regeringen, bl.a. med 
anledning av remissynpunkter och i syfte att förtydliga vilken prövning som ska göras, i 
stället den nuvarande formuleringen, dvs. att anknytningspersonen ska ha välgrundade 
utsikter att beviljas uppehållstillstånd under en längre tid (prop. 2020/21:191 s. 83)  
 
 - Regeringens syfte med detta förslag är att färre människor ska få återförenas, eftersom de 
anser att kriteriet “varaktigt uppehållstillstånd” är svårare att uppnå än “uppehållstillstånd 
under en längre tid”. Exakt vilket typ av uppehållstillstånd som avses sägs inte i 
lagrådsremissen. Detta ska dessutom läsas i ljuset av att regeringen enligt Tidöavtalet 
kommer att föreslå att permanenta uppehållstillstånd avskaffas helt. Vi anser inte att 
regelverket för anhöriginvandring ska stramas åt, tvärtom vill vi utöka möjligheterna att 
återförenas med sin familj. Att förhindra människor från att leva tillsammans med sin 
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make/sambo påverkar både den enskilde individen och integrationen negativt.  
 
 4.2 Höjd åldersgräns för att vägra uppehållstillstånd på grund av anknytning  
 
- Enligt EU:s familjeåterföreningsdirektiv finns en möjlighet för medlemsstaterna att vägra 
uppehållstillstånd om någon av makarna eller samborna är under av viss ålder, högst 21 år. 
Syftet är dels att garantera en bättre integration, dels att förhindra tvångsäktenskap.  
 
 - I Sverige ligger gränsen på 18 år. Regeringen föreslår att gränsen höjs till 21 år. - Det skäl 
regeringen anger är att för att upprätthålla en restriktiv migrationspolitik är det viktigt att det 
svenska regelverket inte är mer generöst än vad som krävs enligt EU-rätten och internat-
ionella konventioner.  
 
 - Förvaltningsrätten i Göteborg anser i denna del att det saknas en analys av hur denna 
ändring förhåller sig till internationell praxis och andra internationella åtaganden vid sidan 
av familjeåterföreningsdirektivet. Det kan därför inte uteslutas att ändringen kommer 
medfölja praktiska tillämpningsproblem, bland annat med anledning av att gränsen för att 
både ingå i äktenskap och få ett utländskt äktenskap erkänt i Sverige likväl är 18 år.  
 
 - Vi anser inte att regelverket för anhöriginvandring ska stramas åt, tvärtom vill vi utöka 
möjligheterna att återförenas med sin familj. Att förhindra människor från att leva 
tillsammans med sin make/sambo påverkar både den enskilde individen och integrationen 
negativt.  
 
 4.3 Begränsade möjligheter till undantag från försörjningskravet vid 
anhöriginvandring för vissa skyddsbehövande  
 
- Uppehållstillstånd på grund av anknytning får som huvudregel endast beviljas om anknyt-
ningspersonen kan försörja sig och den anhörige som ansöker om uppehållstillstånd samt har 
en bostad av tillräcklig storlek och standard för sig och den anhörige - detta kallas för 
försörjningskrav.  
 
 - Undantag från försörjningskravet kan dock medges i vissa situationer, t.ex. om anknyt-
ningspersonen har beviljats uppehållstillstånd som flykting eller alternativt skyddsbe-
hövande. Då gäller försörjningskravet endast om ansökan om uppehållstillstånd görs senare 
än tre månader efter att anknytningspersonen beviljats uppehållstillstånd.  
 
 - Idag gäller undantaget alltså både för de som beviljas uppehållstillstånd som flyktingar och 
som alternativt skyddsbehövande. Regeringen vill nu ändra den regeln så att undantaget 
endast ska gälla alternativt skyddsbehövande om sökanden befinner sig i Sverige och 
beslutet om hans eller hennes asylansökan fattas i samband med beslutet om anknytnings-
personens asylansökan. Detta kommer att försena och i många fall omöjliggöra familjeåter-
förening för många som sökt skydd bl.a. från krig och konflikter (denna typ av tillstånd 
beviljades exempelvis en majoritet av syrier som fick skydd i Sverige).  
 
 - Regeringen menar att en förutsättning för att undantas ska vara att den sökande befinner 
sig i Sverige och ansöker om återförening i samband med både sin egen och anknytnings-
personens asylansökan. Samtidigt är regeringen mycket mån om att familjeåterförening bara 
ska beviljas när personen som söker befinner sig utanför Sverige. Det är svårt att förstå hur 
regeringen tänker sig att detta ska fungera, men det verkar handla om att i undantagsfall 
kunna bevilja uppehållstillstånd utan försörjningskrav enligt principen om familjesamman-
hållning. Detta är ett krav enligt EU-rätten.  
 
 - Vi är starkt kritiska till detta förslag som starkt begränsar möjligheterna för en stor grupp 
som flytt till Sverige att få leva med sin familj. Vi kämpade hårt i migrationsförhandlingarna 
för att även alternativt skyddsbehövande skulle undantas från försörjningskravet, eftersom 
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det är orimligt att flyktingar och alternativt skyddsbehövande behandlas så pass olika i det 
här avseendet.  
 
- Regeringen föreslår också att tremånadersfristen bör beräknas på samma sätt för alla 
flyktingar. Idag gäller för flyktingar och alternativt skyddsbehövande att tidsfristen räknas tre 
månader från det att anknytningspersonen beviljats uppehållstillstånd, men för kvotflyk-
tingar gäller att tidsfristen ska räknas från hans eller hennes inresa i Sverige. Syftet med 
särregleringen för kvotflyktingar var att ge dessa samma praktiska möjligheter att nyttja 
tidsfristen som en flykting eller alternativt skyddsbehövande som redan befinner sig i 
Sverige. Denna problematik kvarstår och det saknas skäl att genomföra regeringens förslag.  
 
 
5. Begränsade möjligheter till uppehållstillstånd av humanitära skäl 
 
Barn 
 
- Våra partier har genom åren arbetat mycket hårt för att förbättra barns möjligheter till 
uppehållstillstånd på grund av humanitära skäl. När grunden särskilt ömmande 
omständigheter infördes i utlänningslagen 2014 var det en stor framgång för oss och de 
många människorättsorganisationer som arbetar med frågorna. Bakgrunden är bl.a. att vi 
tycker det är orimligt att utvisa barn som kan ha vistats i Sverige i hela sitt liv och har en 
stark anknytning till familj, vänner och skola i Sverige - men saknar motsvarande i 
hemlandet. I många fall har barn aldrig ens varit i sitt hemland. De kan också lida av svåra 
sjukdomar. Det är när en eller en kombination av dessa omständigheter når ett visst allvar 
som uppehållstillstånd kan bli aktuellt. 
 
- Det är viktigt att notera att det rör sig om en undantagsbestämmelse och att mycket få 
redan idag beviljas uppehållstillstånd med stöd av bestämmelsen. Att rekvisitet är “särskilt 
ömmande” och inte “synnerligen ömmande” för barn handlar om att markera en gradskillnad 
- det ska inte krävas lika allvarliga omständigheter för barn som för vuxna. I lagrådsremissen 
föreslås visserligen att barn ska få beviljas uppehållstillstånd på grund av synnerligen 
ömmande omständigheter även om de omständigheter som kommer fram inte har samma 
allvar och tyngd som krävs för att tillstånd ska beviljas vuxna personer. Trots detta kommer 
sannolikt betydligt färre barn att få uppehållstillstånd och kraven blir alltför höga. Detta är ju 
själva syftet med regeringens förslag. Eftersom det redan idag rör sig om så pass få barn är 
förslaget även ur den aspekten förhållandevis verkningslöst.  
 
- Det står inte heller klart av förslaget vilka ärenden som har fallit inom rekvisitet särskilt 
ömmande omständigheter som man avser att exkludera genom förändringen. Vilka typfall av 
barn som i framtiden kommer att utvisas, som inte hade utvisats med dagens regelverk, är 
alltså oklart. Regeringen föreslår alltså en förändring utan att redogöra för vilka grupper av 
människor det kommer att påverka.  
 
- Sammantaget är vi starkt kritiska till förslaget eftersom barn som rotat sig i Sverige och har 
en stark anknytning till landet, eller lider av svåra sjukdomar kommer att utvisas i större 
utsträckning än idag. Det kommer att leda till orimliga resultat, något som vi har sett i en rad 
uppmärksammade fall. 
 
Vuxna 
 
- När den nya migrationslagstiftningen förhandlades fram under 2021 var ett stort framsteg 
för oss att även vissa vuxna fick möjlighet att stanna på grund av särskilt ömmande 
omständigheter. Detta gäller vuxna som vistats i Sverige med uppehållstillstånd och som 
under den tiden fått en särskild anknytning till Sverige. Det kan till exempel handla om unga 
som vuxit upp här och som annars skulle utvisas på 18-årsdagen. Det skäl som bl.a. anfördes 
var att det inte var rimligt att i de fall en person vistats en längre tid i Sverige med 
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tidsbegränsat uppehållstillstånd och under den tiden rotar sig i landet ställa samma höga 
krav på restriktivitet gällande bedömningen av frågan om det föreligger skäl att låta personen 
stanna i Sverige, som för en person som inte har haft uppehållstillstånd (prop. 2020/21:191 s. 
114– 117). Den nya regeringen vill nu ta bort den möjligheten. Det anser vi vore mycket 
olyckligt. Många i gruppen har vistats här länge och hunnit få en stark anknytning till 
Sverige, kastats mellan hopp och förtvivlan, lidit av psykisk ohälsa och i allmänhet svåra 
förhållanden.  
 
 
Remissförslaget visar på en irrationell hantering av svensk arbetskraftsbrist 
 
Utöver de ovan redovisade synpunkterna kan vi konstatera att ett stort antal invandrare och 
nyanlända redan i dag studerar eller arbetar och utgör därför ett värdefullt tillskott till den 
svenska arbetsmarknaden. Sverige har redan i dag och kommer under det närmaste årtiondet 
att ha en stor brist på arbetskraft, att då utvisa personer som studerar eller arbetar och 
därmed kan avhjälpa den bristen är ur rationell synpunkt ett stort misstag. Samma 
irrationalitet visas när Sverige under ett antal år bekostar barns utbildning och sedan utvisar 
dem när de blir myndiga. Att inte utnyttja den resursen för landets bästa är att kasta bort en 
värdefull investering, förutom att det är inhumant.  
 
 
 
 
Miljöpartiet    Vänsterpartiet   Socialdemokraterna  
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Förslag till remissvar från Centerpartiet  

2021 kom en ny migrationslagstiftning på plats som vi i Centerpartiet stod bakom.  

Regeringen har nu i en lagrådsremiss föreslagit att riva upp delar av lagen genom att strama åt 

den humanitära grunden och begränsa anhöriginvandring. Vi står inte bakom dessa 

åtstramningar utan vill att den nuvarande lagen från 2021 ligger fast.  

Centerpartiet står upp för rätten till familjeåterförening för människor som flytt till Sverige. 

Vi står därför inte bakom regeringens förslag om att strama åt rätten till anhöriginvandring 

vilket innebär att det blir svårare för vissa som fått asyl att kunna återförenas med sin familj.  

 Den nya migrationslagstiftningen som kom på plats 2021 innebar att möjligheten att få 

uppehållstillstånd på grund av humanitära skäl utökades genom att en person som bott i 

Sverige länge med uppehållstillstånd och har en mycket stark anknytning hit i vissa särskilda 

fall får stanna kvar. Vi tycker denna förändring var bra och står därför inte bakom de 

åtstramningar som regeringen nu lagt fram om en smalare humanitär grund. 



Protokollsanteckning gällande kommunstyrelsens ärende 29. ”Begäran om planbesked och 
markanvisning för Lotshagen 1” 

 
Miljöpartiet har följande synpunkter:  
 
- Den föreslagna tomten befinner sig i en övergångszon mellan stenstaden och gammal 
villabebyggelse, därtill kommer grannskapet till kyrkogården med sin parklika karaktär. 
Stadsutveckling måste ta hänsyn till befintlig kulturmiljö eller till kringliggande bebyggelse med sin 
skala och naturmiljöer. Detta gör att man i detaljplaneprocessen noga behöver avväga hur denna 
övergång ska ske.  
 
- Vi vill, speciellt då det rör sig om en centralyta i staden, se att förvaltningen i kommande steg tar 
fram material på hur förtätningen påverkar mikroklimatet samt luftkvaliteten.   
 
- Bifogade bild visar skuggeffekten en januarieftermiddag och vi kan konstatera att högre bebyggelse 
närmare befintliga fastigheter kommer att innebära en konflikt med avseende på skuggeffekter, 
vilket kan innebära att man behöver göra begränsningar i byggnadshöjd. Därför är det av stor vikt att 
detta noga belyses i detaljplaneprocessen.   
 
- Miljöpartiet vill att det kommande steg redovisas hur en bostadsgården kan grönska på det sättet 
som visas i handlingarna. Detta är viktigt dels för att vi vill bidra till att bevara biologisk mångfald, 
men även för att bostadsgården fyller en viktig funktion för barn och äldre.  
 
- Vi konstaterar att parkeringen idag används väldigt mycket av besökare i området 
(Försäkringskassa, Arbetsförmedling och Skatteverket, restauranger m.m.). Detta ställer krav på att 
parkeringslösningar måste finnas och inte begränsas till enbart de boende.  
 
Miljöpartiet ställer sig dock positiva till bostadsutveckling på parkeringen under förutsättning att de 
synpunkter vi har framlagt i denna protokollsanteckning beaktas i områdets utveckling.  
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